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Vianoce krásne 
a čisté ako sneh, 
v rodine radosť 

a smiech,
pohodu a dobrú 

náladu 
po celý rok ,

šťastie nech sprevádza 
každý Váš krok...

                  redakcia 

Rozhovor 
s odchádzajúcim 
primátorom 
Mariánom 
Chovancom

Anketa 
s osobnosťami 
mesta, ktoré 
boli v roku 2018 
ocenené

Festival divadla 
a tanca Kračúň ako 
umelecký darček 

Na hrade 
Uhrovec prebieha 
rekonštrukcia

Najbližšie číslo 
Bánovských 
novín vyjde 

7. januára 2019

Hádzanárky - 
staršie dorastenky 
na Slovensku piate

Hurá! Idú 
Vianoce 
a s nimi 
veľa radosti

Všade okolo, len u  nás 
zatiaľ nepadal sneh... Žiadny 
problém. Deti z  Materskej 
školy Hronského si ho 
na  výtvarnom krúžku 
v Centre voľného času vyro-
bili samé a tešili sa, akoby bol 
naozajstný. A  spolu s  nimi 
sa tešíme aj my ostatní. Veď 
idú Vianoce a  s  nimi veľa 
radosti...   Foto: CVČ

Nová kniha o životaschopnom Bánovskom pokútnom divadle
Darček pod stromček milovníkom Tálie

Naše mesto 
oslobodili pred 
sto rokmi českí 
dobrovoľníci 

Bá novské pokút ne 
divadlo - BáPoDi na  svoj 
piatkov ý predvianočný 
večierok pozvalo nielen 
širokú bánovskú verejnosť, 
ale aj zaujímavých hostí, 
ktorí s nimi ubehli veľký kus 
spoločnej cesty počas ich 
štvrťstoročného putovania. 
Večer z  pódia veľkej sály 
ZUŠ moderoval Silvester 

Lavrík, ktorý sa na výbornú 
zhostil všetkých svojich 
„funkcií“ - moderátor, 
hostiteľ, riaditeľ tamojšej 
umeleckej školy, ale aj ako 
herec a  spevák. Najväčšie 
vavríny však nielen v  ten 
večer, ale aj počas celej 
histórie divadla zožal ako 
režisér, dramaturg, autor... 

P riestory ZUŠ Dezidera Kardoša sa 
uplynulý piatok a sobotu zmenili na oslavu 

umeleckej tvorivosti, najmä divadelného 
kumštu. Kým piatok patril predvianočnému 
bazáru a spomínaniu na štvrťstoročie činnosti 
Bánovského pokútneho divadla, v sobotu 
dominoval multižánrový, ale predovšetkým 
divadelný festival Kračúň. Pokračovanie na 7. strane >>

Foto: Alena Borszéková
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Milí bánovskí priatelia, kolegovia, známi,
čas a rýchlosť jeho plynutia mi nedovolili, aby som podala ruku každému z Vás, poďakovala 

sa za  spoluprácu a  rozlúčením ukončila svoje šesťročné pôsobenie v  bánovskej samospráve. 
Neviem, či je to málo alebo veľa, ale pre mňa to bolo obdobie zaujímavé, často náročné i poučné. 
Svoju prácu som sa snažila robiť vždy najlepšie, ako som vedela. A to aj napriek tomu, že som 
v Bánovciach nebývala.Stretla som veľa slušných ľudí, ktorí budú pre mňa vzorom vďaka svojej 
čestnosti, bojovnosti, spravodlivosti a kreativite. Najviac ma tešia nové priateľstvá. Verím, že 
prekonajú vzdialenosť a vytrvajú. 

Moje poďakovanie patrí primátorovi Mariánovi Chovancovi, ktorý mi ponúkol príležitosť 
byť užitočná pre Bánovce. Ďakujem zástupkyni primátora Danke Švecovej, ktorá bola pre mňa 
zárukou pochopenia. Ďakujem Lucke za jej vždy dobrú náladu. Ďakujem i ostatným kolegom z mestského úradu. 
S mnohými z nich bola radosť spolupracovať. Ďakujem poslancom, riaditeľom škôl, riaditeľom mestských organizácií, 
redakčnej rade, aktívnym seniorom, dobrovoľníkom, športovcom i všetkým, s ktorými som sa stretla možno len na ulici 
a vymenili sme si iba pozdrav. Buďte inšpiráciou pre Vaše mesto.

Milí Bánovčania, prajem Vám  múdre rozhodnutia nového vedenia, dobré vzťahy a veľa odvahy realizovať všetky 
náročné plány. Pani primátorke prajem tolerantných a aktívnych občanov. Teším sa na spoluprácu bývalého okresu 
a každé stretnutie s Vami. Alexandra Gieciová, primátorka mesta Topoľčany

Vianočné trhy otvárali malí koledníci 

Naše sk romné t rojdňové 
Bánovské vianočné trhy sa, samo-
zrejme, nedajú zrovnať s  tými 
v krajských mestách. Ale predsa sú. 
Ponúkali darčeky, niečo na  pote-
šenie ducha, ale aj tela a  chute. 
Vareným vínom, medovinou, ale 
aj langošmi, trdelníkom či grilo-
vanými jarmočnými dobrotami to 
rozvoniavalo po  tri dni. V  stredu 
ste si dokonca mohli štrngnúť 
primátorským punčom priamo 
s  odchádzajúcim primátorom 
Mariánom Chovancom. Po  tri dni 
o  pätnástej dominoval na  pódiu aj 
kultúrny program. Vianočné trhy 
v  pondelok 10. decembra otvárali 

Ustanovujúce zasa-
danie mestského zastu-
piteľstva sa uskutoční 
v piatok 21. decembra 2018 
o  14.00 h v  Divadelnej 

sále Janka Jesenského 
Zák ladnej umeleckej 
školy Dezidera Kardoša 
(1. poschodie) na  sídlisku 
Dubnička. 

Ustanovujúce zasadanie 
mestského parlamentu 

Vzhľadom na  blížiace 
sa vianočné a  novoročné 
sviatky spoločnosť Tedos 
oznamuje zmenu vývozu 
komunálneho odpadu počas 
týchto sviatkov. V 52. týždni 
roku 2018 bude vývoz 
komunálneho odpadu 
bude posunutý o jeden deň
od  stredy 26. decembra (2. 
sviatok vianočný) do soboty 
29. decembra 2018. V prvom 
týždni roku 2019 bude
vývoz posunutý taktiež 
o  jeden deň od  stredy 
2.januára do  soboty 5. 
januára 2019. Zároveň žia-
dame o sprístupnenie odpa-

dových nádob v čase od 6.00 
do  18.00 h. V  uvedenom 
čase žiadame užívateľov 
nádob, aby neparkovali 
vozidlá na  určených sta-
novištiach na  nádoby, 
prípadne inak neblokovali 
prístup k  stanovištiam 
nádob. V  prípade otázok 
alebo podnetov ohľadne 
zmeny harmonogramu 
zberu a  vývozu komunál-
neho odpadu sú občanom 
k  dispozícii nasledovné 
kontakty: tel.: 038/7602383, 
Ing. Michal Vanko, e-mail: 
vanko@tedos.sk. 

Tedos, spol. s r.o. 

Zmena harmonogramu 
vývozu odpadu o jeden deň

Na veľkom adventnom 
venci na  fontáne nám už 
svietia tri sviece. V  uply-
nulú  sobotu 15. decembra 
ju zažala evanjelická 
farárka Renáta Madzinová 
a sviatočný večer spríjemnil 

Učiteľský spevokol ZUŠ DK. 
Poslednú štvrtú sviecu bude 
„zapaľovať“ 22. decembra 
katolícky farár Stanislav 
Garaj a  účinkovať budú 
folklóristi z  bánovského 
Drienovca. 

Adventné sviece...

Západoslovenská dis-
tribučná a.s., Bratislava, 
v  zmysle §43 zákona č. 
251/2012 Z.z. o  energetike 
a  o  zmene niektorých 
zákonov v znení neskorších 
predpisov, vyzýva všetkých 
vlastníkov, nájomcov alebo 
správcov nehnuteľností, 
na  ktorých sa nachádzajú 
nadzemné i podzemné elek-
trické vedenia v  majetku 
Západoslovenskej distri-
bučnej, a.s., na odstránenie 
alebo okliesnenie stromov 
a  iných porastov, ktoré 
ohrozujú bezpečnosť alebo 
spoľahlivosť prevádzky 
vedení distribučnej sústavy. 
Po ž adova ný kone č ný 
termín vykonania prác je 7. 
január 2019. V prípade, že 
do uvedenej lehoty nebudú 

práce vykonané, Západoslo-
venská distribučná vykoná 
odstránenie a  okliesnenie 
stromov a porastov v zmysle 
oprávnenia vyplývajúceho 
z §11 zákona č. 251/2012 Z.z. 
v  platnom znení. Využitie 
drevnej hmoty po oreze a jej 
likvidácia je v  plnej kom-
petencii a  zodpovednosti 
vlastníka, nájomcu alebo 
správcu nehnuteľnost i . 
O  nevyhnutné vypnutie 
e lek t r ic k ého  ve den i a 
z  bezpečnostných dôvodov 
pre prípad výrubu a  orezu 
je nutné požiadať v  lehote 
minimálne 25 dní pred 
plánovanou realizáciou 
prác Západoslovenskú 
distribučnú na  telefónnom 
číslo 038/7463045 (Marián 
Hudec).  (zd)

Výzva energetikov

Spolu s folklóristami z Bebranu účinkoval Drienovček 
aj na  vianočných trhoch v  Trenčíne... Dievčatá majú 
nové sukienky a aj nové vlniaky, chlapci nové kožúšky 
a  baranice. Ako povedala riaditeľka CVČ Miriam 
Kiripolská: „...snažíme sa, len nám nevychádza to 
prezentovať...“  Foto: Bebran

Stánok bánovskej Mokoše - dobové predmety

Deti zo ZŠ Duklianska priniesli vinše a kolednícke scénky, ktoré ani po sto rokoch nestrácajú na milote a originalite. 
Nezabudli podotknúť, že každý malý človiečik má rád darčeky. No o čo úpenlivejšie prosia? „Veľa lásky dostať chceme. Aby 
sme my detičky nepoznali slzičky, aby naše pekné tváre rozžiarené boli stále.“ Dokážeme im naplniť ich prosbu? Skúsme to 
aspoň počas Vianoc. foto: zš

malí koledníci odetí do ľudových krojov, dievčence hrial 
iba chabý vlniačik a šatka na hlave. Tak to kedysi, ešte 
pred sto rokmi, bývalo. Vianočné piesne a koledy ako 
prví predniesli žiaci zo Základnej školy Duklianska 
pod vedením učiteliek Evy Kubalovej a Lívie Matejovej. 
A po nich sa už takmer profesionálne zaskveli v tanci 
malí folklóristi z Drienovčeka, ktorý pôsobí pri Centre 
voľného času už pár rokov. Bolo cítiť odborné vedenie 
ich vedúcej Barbory Belohorcovej a  „harmonikára“ 
Ľubomíra Blaškoviča, obaja pôsobia v  občianskom 
združení Bebran.  (ab)

Vianoce nie sú len 
o obdarovávaní, ale aj časom, 
keď si ľudia navzájom chcú 
poďakovať. Aj pracovníci CVČ 
v  Bánovciach nad Bebravou 
by radi poďakovali pani Slávke 
Janáčovej, Helenke Šikovej 

a  krúžku šikovných rúk pri 
Pastoračnom centre za  ich 
prácu pri vytváraní krojových 
súčastí pre DFS Drienovček.   
Prajeme im pokojné a požeh-
nané vianočné sviatky. 

 pracovníci CVČ 

Ďakujeme a prajeme...
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Rozhovor s odchádzajúcim primátorom Mariánom Chovancom 
Vždy som sa snažil pracovať spravodlivo a slušne

 Pôvodne sa verejné osvet-
lenie malo zrekonštruovať 
kompletne za 2,3 milióna eur, 
ale o tri týždne poslanci svoje 
rozhodnutie zmenili a projekt 
odsúhlasili v  nižšej sume. 
Toto rozhodnutie vyplývalo 
z nečakanej korekcie dotácie 
z  ministerstva na  kanali-
záciu v  Biskupiciach... Ako 
sa v  súčasnosti pozeráte 
na prvú etapu rekonštrukcie 
vere jného osvetlenia? 
Úspory vo výške 55 % sú 
evidentné, avšak sú aj nejaké 
nedostatky...

Od začiatku som tvrdil, 
že ustúpenie od  rekon-
štrukcie vo výške 2,3 
milióna eur bolo nesprávne 
rozhodnutie. Osobne ma 
mrzí, že naše racionálne 
argumenty zastupiteľstvo 
neakceptovalo. Rekon-
štrukcia tak znamenala 
modernizáciu, ktorá síce 
priniesla veľ kú úsporu, 
ale túto následne minieme 
na  údržbu, keďže staré 
podzemné vedenia si vyža-
dujú časté údržby. Z vyššej 
investície by mesto navyše 
získalo aj vyšší nenávratný 
grant, ktorý mohlo využiť 

na  iné potrebné investície. 
Projekt sa nakoniec reali-
zoval len za 1,6 milióna eur.
 Momentálne sa finišuje 
na  ukončení rekonštrukcie 
mestských komunikácií, 
v rá t a n e  b u d o v a n i a 
nových odstavných plôch... 
Rekonštrukcia už mala byť 
ukončená, práce sa pretiahli. 
Pôvodne bol projekt schválený 
zastupiteľstvom v  júni 2017 
vo výške 1,1 milióna, neskôr 
asi o polroka na 1,4 milióna... 
Ani táto suma nebude dodr-
žaná. Vieme prečo?

Projekt rekonštrukcie 
komunikácií bol dlho pri-
pravovaný aj diskutovaný. 
Napriek tomu počas jeho 
dôsledne kontrolovanej rea-
lizácie sa ukázala potreba 
prác naviac. Bez ich zrea-
lizovania by rekonštrukcia 
nebola vykonaná v  dosta-
točnej kvalite a potrebnom 
rozsahu. Osobne som so 
zodpovednými pracov-
níkmi z  mestského úradu 
a  tiež poslancami odsúhla-
soval všetky neplánované 
práce. Hodnota diela bude 
nakoniec vo výške 1,61 
milióna eur.

  Okrem spomínaných 
megaprojektov pre lepší život 
obyvateľov mesta, je tu stále 
megaproblém - nevyriešená 
situácia na  Ulici k  nemoc-
nici. Koncom roka 2016 boli 
obyvateľom vypovedané 
nájomné zmluvy v  bytoch 
patriacich mestu, ktoré 
už nevyhovovali bývaniu, 
nakoľko si ich sami zdemo-
lovali a ohrozovali, resp. stále 
ohrozujú ich život. Z  tejto 
lokality sa však vysťahovalo 
minimum rodín, približne tri 
štvrtiny rodín tu ostáva bývať 
„načierno“. Ako vnímate 
týchto svojich spoluobyva-
teľov na  Ulici K  nemocnici, 
ako by sa dalo pomôcť 
slušným?

Oby vateľov Ulice 
K  nemocnici sme riešili 
vždy len zákonnou cestou 

a  tento spôsob je veľmi 
zdĺhavý. Je viac ako jasné, 
že v  súčasných domoch 
zostať nemôžu, pretože sú 
v ohrození svojho zdravia. 
V posledných rokoch som 
sa však na mnohých začal 
pozerať inou optikou. 
Predstavte si, že pracujete, 
chcete si kúpiť bývanie, 

vybavíte úver, nikto 
vám však byt nepredá. 
Tu naozaj musí nastúpiť 
iba pomoc zo strany 
mesta. Niekoľkokrát som 
poslancom ponúkal rie-
šenie v  podobe výstavby 
bytového domu nižšieho 
štandardu na inom mieste 
s  prísnejšími pravidlami 
pre nájomníkov. Opravu 
bytových domov na  Ulici 
K  nemocnici považujem 
za  príliš nákladnú a  aj 
neprijateľnú. Dlhoročných 
neplatičov a  stálych ruši-
teľov poriadku sme delo-
žovali zákonnou cestou. 
 Veľmi diskutovanou 
témou a  terčom kritiky 
je zimný štadión. Môžete 
nám v  stručnosti tlmočiť 
Váš osobný názor na  celú 
dostavbu?

Zlé rozhodnutie padlo 
na samom začiatku. A toto 
ovplyvnilo cenu dostavby, 
ktorá musela rešpektovať 
pôvodný projekt a  ten si 
žiadal veľké investície, 
na  ktoré mesto nemohlo 
nájsť peniaze vo vlastnom 
rozpočte. Určite by nám 
bola pomohla aj sľúbená, 

ale nepridelená druhá 
časť dotácie z  Úradu 
vlády. Stále však verím, že 
na konci tohto dlhého prí-
behu bude veľa spokojných 
korčuliarov aj hokejistov. 
  Pred komunálnymi 
voľbami sme boli svedkami 
kritiky súčasného vedenia 
mesta, najmä Vaša osoba 
bola obviňovaná z  rôznych 
praktík. Bolo by vhodné pár 
slov na obhajobu...

Neviem, o  akých 
praktikách je reč. Všetky 
obvinenia z  predvoleb-
ných pamfletov striktne 
odmietam. Počas môjho 
osemročného pôsobenia 
vo funkcii primátora 
som nikdy nemal žiadne 
výhody, ani materiálne 
ani � nančné. Vždy som sa 
snažil pracovať spravod-
livo a slušne. 

 V posledných voľbách ste 
získali 2205 hlasov, pani 
Rudolfa Novotná o 259 viac, 
ďalší kandidáti na  primá-
tora 547, 416, 311, 268, 59... 
Z  výsledkov je jasné, že 
ešte stále po ôsmich rokoch 
patríte k  favoritom na  post 
primátora. Dobrý volebný 
výsledok ale nestačil na zotr-
vanie na  poste primátora... 
Ako pozerá o chvíľu bývalý 
primátor do budúcnosti? 

Za  každý hlas svojim 
vo l i č o m  ď a k uj e m . 
Ďakujem im aj za dôveru, 
ktorú mi dali ako poslan-
covi. Verím, že v  tejto 
pozícii budem užitočný 
a prospešný. Po odovzdaní 
funkcie mám v  pláne 
trochu si oddýchnuť, 
dobehnúť zanedbané 
a venovať sa najmä rodine.

Alena Borszéková

Končí nielen rok 2018, ale aj volebné 
obdobie. V piatok 21. decembra zložia 

sľub noví poslanci aj nová primátorka 
Rudolfa Novotná. Z postu prvého muža mesta 
odchádza po ôsmich rokoch Marián Chovanec. 
Za jeho vedenia sa v meste realizovali dva 
megaprojekty – rekonštrukcia verejného 
osvetlenia a historicky s najväčším objemom 
financií i rozsahom prác aj rekonštrukcia 
mestských komunikácií, ktorá sa práve 
teraz blíži do finále. Nielen o týchto dvoch 
významných investíciách, ale aj o ďalších 
problémoch mesta sme spoločne s primátorom 
mesta urobili v rozhovore akýsi odpočet... 

Milí Bánovčania,
nový rok nám už akosi hlasnejšie klope 
na dvere a mne ostáva obzrieť sa za seba 
a  poďakovať všetkým Vám, ktorí ste 
neoddeliteľnou súčasťou nášho mesta, 
kolegom z  mestského úradu, ktorí so 
mnou kráčali osem rokov a  snažili 
sa spolu so mnou, aby sa naše mesto 
posúvalo ďalej.
K prichádzajúcim vianočným sviatkom vám želám:

aby k Vám radosť prišla po špičkách a bolo ju počuť 
v celom dome,
aby zvončeky šťastia nezvonili smiechom len 
na vianočnom stromčeku, ale počas celého roka,
aby ste mali plné dlane lásky, do ktorých vždy veľa 
dostanete, ale z nich aj ostatným darujete,
aby vaše šťastie bolo svetielkom aj pre druhých,
aby ste sa tešili z toho, čo máte, a aby vo Vašom srdci 
a v duši bol pokoj.

Krásne, šťastné, pokojné, láskyplné a požehnané Via-
noce a v novom roku 2019 pokoj v duši, lásku v srdci 
k tomu veľa zdravia a šťastia. 

  Marián Chovanec, primátor mesta

Primátor Marián Chovanec si z  rúk zástupcov Philips 
Slovakia prevzal certi� kát SMART LED Mesto roka 2016 
Strednej a Východnej Európy za prvú etapu modernizácie 
verejného osvetlenia v celkovej hodnote 1633 997 eur. 

Rekonštrukcia frekventovanej Sládkovičovej ulice na začiatku jesene... Do konca tohto roka 
by mala byť megarekonštrukcia mestských komunikácií spoločnosťou Eurovia SK ukončená, 
celková hodnota diela je 1,61 milióna eur, v histórii mesta najviac za opravy ciest a chodníkov. 
Zodpovední vedúci pracovníci MsÚ prisľúbili bližšie informácie poskytnúť Bánovčanom až 
v budúcom roku, po „administratívnom“ ukončení projektu... 
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Janka Danišová
autorka projektu Vnučka ocenená 
ministrom za Sociálny čin roka

1. Rok 2018 znamenal pre mňa 
osobne úžasný rozvoj projektu 
Vnučka.sk, ktorý vytvára rodinu 
pre osamelých seniorov. Ocenili 
to rôzne seniorské organizácie, 
v yhrali sme ako občianske 
združenie súťaž Najlepší sociálny 
projekt regiónu a v závere, presne 
po  roku práce som bola ocenená 
cenou Ministerstva práce sociál-
nych vecí a  rodiny ako najlepší 
Sociálny čin roka 2018. Dosiahla 
som v prospech seniorov viac, ako 
som si želala, čo ma naštartovalo 
do  nového roku 2019 pridať ešte 
viac a  priblížiť sa tak k  vytúže-
nému cieľu, zmeniť vnímanie 
a pohľad na seniorov v spoločnosti, 
keďže často sú na  okraji záujmu. 
2. Najkrajšie Vianoce sú v prítom-
nosti ľudí, ktorým na  sebe vzá-
jomne záleží. Pre mňa to znamená 
tráviť ich aj návštevami seniorov, 
ktorí sú pre mňa "rodina". Mám 
rada prírodu, určite nevynechám 
pre mňa tradičný pobyt v horách 
s rovnako naladenými ľuďmi.

Miroslav Schlesinger
autor a  realizátor úspešných pro-
jektov prevencie kriminality

1. Rok 2018 považujem za  jeden 
z  najúspešnejších. Za  najväčšie 
úspechy považujem vydanie mojej, 
v  poradí už osemnástej knihy 
- Rozprávky o  hľadaní dobra, 
prvé miesto v  národnej súťaži 
prevencie kriminality pre Bánovce 
nad Bebravou a  čerstvý úspech 

z  medzinárodnej súťaže ECPA 
- Európska cena za  prevenciu 
kriminality, na ktorej som repre-
zentoval Slovenskú republiku. Môj 
projekt tam bol o� ciálne zaradený 
medzi dvadsať najlepších projektov 
zameraných na prevenciu v Európ-
skej únii. A  v  neposlednom rade 
považujem za úspech aj moje nové 
zamestnanie na Odbore prevencie 
kriminality Kancelárie ministra 
vnútra SR ako odborný radca.
2. Najkrajšie Vianoce sú jed-
noznačne v  kruhu rodiny. 
A súčasne v  tichu kostola, kde sa 
poďakujem Bohu za všetko, čo mi 
požehnal a za to, že prišiel do tohto 
sveta práve kvôli nám. Pre mňa 
sú Vianoce nielen pripomienkou 
narodenia Božieho Syna, ale aj 
všetkých jeho bolestí na  ceste, 
ktorou sa rozhodol ísť, aby splnil 
svoje poslanie. Vianoce sú preto 
pre mňa časom opätovného 
zastavenia v tichu a trávenia času 
s mojimi najmilšími. Teda najmä 
s  rodinou. Trávime ich v  duchu 
tradícii za spoločným sviatočným 
stolom a  v  príjemnej atmosfére 
doplnenej darčekmi. Nemôže, 
samozrejme, chýbať vynikajúca 
otcova kapustnica, domáce 
oblátky, med, ryba a pod. Ale ako 
sme sa nedávno s  bratom zhodli, 
to spoločné stretnutie s  rodičmi 
a atmosféra okolo toho, to je viac, 
než všetky darčeky sveta. Máme 
za  čo ďakovať našim rodičom 
a  snažíme sa, aby už len zberali 
dobré ovocie za všetko, čo pre nás 
urobili.

Eva Lavríková
držiteľka ocenenia Biela vrana 
za  aktivitu v  iniciatíve Za  slušné 
Slovensko 

1. Rok 2018 bol pre mňa rokom 
zmien. Rokom otrasov. Rokom 
strát a sklamaní, ale aj rokom soli-
darity, spolupatričnosti, slušnosti. 
Udialo sa toho mnoho, v  súk-
romnej aj verejnej sfére. Mnohé 
dni boli extrémne náročné, mnohé 
chvíle vyčerpávajúce. Zároveň som 
však objavila nevyčerpateľný zdroj 
energie a  pozitívnych zmien – 

obyčajné odhodlanie a svedomitú 
vôľu robiť svet okolo seba lepším. 
A zistila som, že ľudí, ktorí sú tohto 
nielen schopní, ale najmä ochotní, 
je viac, než by sa mohlo zdať. 
Obklopujme sa práve takýmito 
ľuďmi a najmä – snažme sa patriť 
medzi nich.
2. Vianoce sú pre mňa rodina. 
Možnosť byť pokope. Na  chvíľu 
spomaliť. Tráviť čas spolu a naozaj 
si to užívať. Vyvrieť povinnosti 
na  chvíľu za  dverami, premýšľať, 
čítať . By ť naplno prítomný 
v danom okamihu.

Jozef Kocúr
zakladateľ a  predseda ZO SZZP 
č. 3 s titulom - Senior roka 

1. Rok 2018 bol úspešný. Tak 
v osobnom živote ako aj v orga-
nizácii. Som rád, že sa nám, ako 
výboru Základnej organizácii 
Slovenského zväzu zdravotne 
postihnutých číslo 3 darilo orga-
nizovať akcie pre našich členov 
a  občanov mesta k  ich spokoj-
nosti. A k tomu radosť z úspechov 
jednej vnučky a  radosť z  naro-
denia druhej.
2. Najkrajšie Vianoce boli v det-
stve, pohoda šantenie na  snehu, 
radosť z darčekov. Teraz sa hlavne 
teším z rodinnej pohody, hlavne 
zo zdravia a  šťastia najbližších, 
z  toho, že ľudia majú k  sebe 
bližšie. Aspoň na Vianoce si uve-
domujú to čaro a tajomno, ktoré 
vždy Vianoce prinášajú.  Sviatky 
trávim s manželkou a počas svia-
točných dní návštevami rodiny, 
kde je vždy príjemná atmosféra 
a sviatočná pohoda.

Anton Čukan
sedemdesiat ročný jubi la nt 
a ikona bánovského futbalu

1. Mám za  sebou oslav y 
okrúhleho životného jubilea 
a bolo toho strašne moc. Ale mám 
to za sebou. S rokom som celkom 

spokojný, až na ten futbal. Ten ma 
zarmútil, ten ma trápi. A všetko 
okolo neho. Najmä to, že nám 
poodchádzali mladí hráči, vraj 
za lepšími podmienkami. Človek 
sa tu s nimi trápi...
2. Vianoce sú najkrajšími dňami 
v  roku. Konečne sa stretneme 
ako rodina u mňa v byte, s deťmi 
i vnúčencami a potom my s man-
želkou chodíme k nim. Celý rok 
na takéto návštevy nie je čas, lebo 
som od  rána do  večera na  šta-
dióne. Na Vianoce sme konečne 
ako rodina pohromade... 

Andrea Dúcka
učiteľka Gymnázia Janka Jesen-
ského ocenená ako vynikajúca 
pedagogička kraja

1. Čím som staršia, tým čas uteká 
rýchlejšie. Bežne sa mi stáva, že 
strácam prehľad o tom, čo sa udialo 
v  tom-ktorom roku. Aj rok 2018 
preletel ako mnohé pred ním. Bol 
plný povinností, zhonu, hektiky, 
ale aj pekných, radostných a inšpi-
ratívnych zážitkov. Mix všetkého, 
čo k  životu patrí. Našťastie si ho 
budem pamätať ako dobrý a plodný 
rok. Mám prácu, ktorá ma baví 
a  napĺňa, a  rodinu, ktorá je živá, 
zdravá a nikto v nej nechýba. 
2. Najkrajšie Vianoce sa u  mňa 
spájajú s  vianočným klišé - 
od stromčeka, svetielok a darčekov 
cez med, oplátky, zemiakový šalát 
a  kapra až po  koledy v  našom 
bobotskom kostole.  Mám rada 
tradičné Vianoce a nemám potrebu 
na tom nič meniť. Budem šťastná, 
ak tomu nebude inak ani o pár dní. 
Prajem si pokojné Vianoce strávené 
s  mojimi najbližšími v  radosti 
a  v  požehnaní. A  v  spomalenom 
tempe.  

Peter Morávek
f u n kcioná r v  Dobrovoľ nej 
požiarnej ochrane, ocenený prezi-
dentom SR

1. Tento rok bol pre mňa 
významný v mnohých ohľadoch. 
Okrem absolvovania a  organi-
zovania mnohých súťaží dobro-
voľných hasičov a mojej činnosti 
ako tajomníka Dobrovoľnej 
požiarnej ochrany SR v  našom 
okrese mi bolo cťou stretnúť sa 
s prezidentom Slovenskej repub-
liky Andrejom Kiskom. Som 
naozaj veľmi rád, že som mohol 
byť členom delegácie v  prezi-
dentskom paláci a  veľmi si to 
vážim. Pán prezident vyzdvihol 
prácu všetkých dobrovoľných 

hasičov a pre mňa to bol signál, 
že aj moja práca má význam.
2. Všetci sme v  dnešnej dobe 
vtiahnutí do  predvianočného 
zhonu, ale po  tých všetkých 
prípravách prídu tie dni, keď 
rozvoniavajú všetky dobroty 
v našom byte a keď sa stretneme 
celá rodina pri spoločnej večeri. 
Vianoce sú pre mňa časom 
stráveným v  kruhu svojich 
najbližších.

Zuzana Jeřábková
zdravotná sestra a  držiteľka 
ocenenia Biele srdce

1. Rok 2018 bol pre mňa naozaj 
výnimočný nielen v  súkromí, 
ale najmä v  pracovnej oblasti. 
Získanie ocenenia Biele srdce 
bolo  pre mňa veľkým zážitkom 
a posilnilo ma v tom, že sa budem 
snažiť svoju prácu vykonávať 
naďalej tak, aby som videla čo 
najviac usmiatych, spokojných, 
vyliečených detských tváričiek 
a, samozrejme, i  mamičiek pri 
odchode z nášho oddelenia.
2. Ako pre každého, aj pre mňa 
sú najkrajšie Vianoce strávené 
s  mojimi blízkymi, mojou 
rodinkou. Naše povolanie pri-
náša i  to, že sviatky netrávime 
len s  pokrvnou rodinkou, ale 
i rodinou, ktorú tvoria kolegyne, 
lekári, detskí pacienti a  rodičia   
na oddelení. Tento rok ma čaká 
štedrý večer v  práci, takže sa 
budem snažiť ho spríjemniť 
tým, ktorí ho budú so mnou 
tráviť na  oddelení. Čitateľom 
by som na  záver rada  popriala 
hlavne veľa zdravia, lebo je 
najdôležitejšie...
 Anketu pripravila 
 Alena Borszéková.

Čo vám priniesol rok 2018 a aké sú pre vás najkrajšie Vianoce, čo pre vás znamenajú?

T o sú dve otázky, ktoré sme položili osobnostiam 
mesta Bánovce nad Bebravou, o ktorých sme 

v priebehu roka 2018 písali, robili s nimi rozhovor. 
V tomto roku niečo významné dosiahli, získali 
významne ocenenia a preto bol uplynulý rok pre nich 
výnimočný. A naši čitatelia, Bánovčania, si istotne veľmi 
radi pripomenú ich úspechy a prečítajú si, ako aj ľudia 
zaneprázdnení dobrovoľníckymi aktivitami, projektmi, 
prácami nad rámec svojich povinností... trávia Vianoce. 
Ako sa dočítate, všetci sa tešia na to, že budú s rodinou...

Spoločné stretnutie s rodinou 
a atmosféra okolo toho, 
to je viac, než všetky darčeky sveta

... s Ivanom Švejnom

... s Lubicou Gálisovou
... s Elenou Kacvinskou (vpravo)

... s prezidentom Kiskom

... v popredí, s ocenenými hasičmi
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Pavel Zajac *1937
Viliam Bitarovsk ý *1936
Emília Žáková, rod. Matušková *1930

Opustili nás Za  slávnostne vyzdo-
bené stoly veľkej sály Mest-
ského kultúrneho strediska 
si zasadlo 84 občanov, korí 
si v  druhom polroku 2018 
pripomenuli svoje okrúhle 
životné jubileá. Začiatok 
tejto tradičnej slávnosti 
im spríjemnilo viacerými 
choreogra� ami vyše tridsať 
tanečníčok a  tanečníkov 
z  bánovského Dancanda. 
„Vianočná nálada je v nás... 
dnes krásne vznáša nás...“
znelo v  ich záverečnej 

„klaňačke“ a  atmosféru blí-
žiacich sa sviatkov preniesli 
aj do hľadiska. 

Úvodné slovo ako vždy 
patrilo matrikárke Márii 
Knotkovej a následne aj hos-
titeľovi - primátorovi Mariá-
novi Chovancovi. Bol rád, že 
prišli v takom hojnom počte, 
i keď sa stretnutie jubilantov 
po  prvýkrát organizovalo 
podľa nových predpisov 
zákona o ochrane osobných 
údajov. „Prajem vám najmä 
pevné zdravie a všetko dobré, 
som naozaj rád, že môžem 
s  vami osláviť vaše životné 

jubileá...“ povedal na  záver. 
Oslávenci sa podpísali nielen 
do  knihy mesta, ale aj, ako 
zákon káže, na  dokument 
o súhlase so zverejnením ich 
mena v mestských médiách. 
Z  rúk primátora Mariána 
Chovanca si prevzali 
osobný vinš, kvet i  darček. 
A  spoločne zaspievaným 
„živióóó“ zaštrngali aj 
čaše vína a  v  neformálnych 
rozhovoroch mohli jubilanti 
pokračovať podľa ľubovôle... 
Veľa zdravia a pohody, milí 
oslávenci!  Text a foto: 

 Alena Borszéková 

Stretnutie jubilantov s primátorom

Najstarším občanom mesta je Ľudovít Matejov (vľavo), ktorý sa 29. decembra dožíva 99 rokov! Uprostred 90-ročná 
Anastázia Godálová pri zápise do knihy, a na foto vpravo primátor s 95-ročným jubilantom Františkom Kubom 

Dancando

Zomrela posledná 
Bánovčanka, ktorá 
prežila holokaust

Napriek ťažkému 
životnému osudu bola až 
do  konca svojho života 
aktívnou ženou plnou 
energie ,  optimizmu, 
spontánnosti, srdečnosti 
a  aktivity. Vďaka nej bol 
v Bánovciach nad Bebravou 
postavený pamätník 
na pamiatku Židov z mesta 
a  jeho okolia, ktorí zahy-
nuli počas holokaustu. Zo 
465 Židov v  roku 1942, 
ktorí počas 2. svetovej 
vojny žili v  Bánovciach 
nad Bebravou, sa domov 
po 2. svetovej vojne vrátilo 
iba desať percent z  nich. 
Alžbeta Schicková zomrela 
napokon ako posledná 
bánovsk á Židovk a , 
ktorá prežila holokaust. 
Obľúbenú ženu na  jej 
poslednej ceste odprevadilo 
smútočné zhromaždenie 
13. decembra v Bánovciach 
nad Bebravou.

Alžbeta Schicková bola 
až do  konca svojho života 
veľmi aktívna. Dlhodobo 

spolupracovala s  Múzeom 
holokaustu v  Seredi, 
zúčastňovala sa aj na bese-
dách nielen v  Bánovciach 
nad Bebravou. Aj vďaka 
nej a  jej úprimnému 
rozprávaniu a  ťažkým 
spomienkam sa na  holo-
kaust a  jeho obete nikdy 
nezabudne. V  roku 2014 
o  nej režisér Jakub Fišer 
v  spolupráci s  riaditeľom 
Múzea holokaustu v Seredi 
Martinom Korčokom 
natočili dvanásťminútový 
dokument s  názvom 
Alžbeta Schicková. O štyri 
roky neskôr v  roku 2018 
rovnomenný dokument 
o  pani Schickovej natočil 
aj režisér Rado Dubravský. 
Svoje spomienky na  inter-
náciu v pracovnom tábore 
v Novákoch zvečnila aj vo 
� lmovom projekte Zachor - 
pamätaj, ktorý v roku 2018 
dokončili a uviedli Monika 
a Ľubo Stachovci.

 Martin Šimovec
  foto: TASR

Posledná preživšia Bánovčanka Alžbeta 
Schicková, ktorá bola väznená od roku 1942 v pra-
covných a  v  koncentračných táboroch, zomrela 
11. decembra 2018 vo veku 91 rokov.
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Pätnásty bánovský Kračúň bez ukrajinskej Začarovanej škatuľky 
Festival s vážnymi i komickými témami 

Tradíciou zostávajú aj tvorivé 
dielne, ktoré aj tento rok v sobotu 
15. decembra už od  desiatej 
otvorili dvere tvorivým, šikovným 
a  po  nových informáciách 
bažiacim jedincom.Nazrela som 
do výtvarnej tvorivej dielne, kde 
pod vedením Márie Horváthovej 

vznikali zaujímavé „dielka“ 
grafickou technikou, ktorá sa 
volá monotypia. Za pomoci lisu 
sa vyrobí jedinečný odtlačok 
a  ten sa dá použiť napríklad 
na výrobu vianočných pohľadníc 
a  iných dekorácií. Potom som 
potichúčky zaklopala aj na dvere 
filmového workshopu. Tam už 
Matúš Slamka hovoril s  deťmi 
o dokumentárnej tvorbe a o tom, 
že nie vždy to, čo vidíme 

na  televíznych obrazovkách, 
je pravdivé. V  pohybovej 
tvorivej dielni sa znakovej reči 
venoval Pavol Roman a  základy 
pohybového divadla ukázal Pavol 
Seriš. Tá divadelná bola v  réžii 
Renáty Jurčovej a  tajomstvá 
pantomímy odhaľoval Matej 

Benčík. Ži:va sa zas postarala 
o spoločenské hry.

O  š t r ná s te j  som u ž 
s očakávaním sedela v divadelnej 
sále, kde mal vystúpiť súbor 
Začarovaná škatuľka z Ukrajiny. 
Kvôli zložitej politickej situácii 
v  krajine nemohli pricestovať 
a  tak malí a  milí moderátori 
Marina Bagin a  Andrej Krajčo 
preč íta l i  od k a z ,  pozd rav 
a  ospravedlnenie nám všetkým, 
ktorí sme sa na  ich vystúpenie 
a prítomnosť tešili. Knihu Vojna, 
ktorá zmenila Rondo napísali 
ukrajinskí autori - Romana 
Romanyšin a  Andrij Lesiv. 

Ako náhradu za  predstavenie 
nám z  nej prečítali Alexandra 
Reháková a  Liliana Pietriková. 
„Danko, Zorka a Fabián - odvážni, 
ale veľmi krehkí - sa vydali Vojne 
naproti. Najskôr sa pokúšali s ňou 
rozprávať, prosili ju, aby šla preč. 
Vojna si ich nevšímala a zanovito 
sa posúvala ďalej. A hrozné stroje, 
ktoré jej slúžili, začali útočiť. 
Cvakali, syčali, vrhali ohnivé 
iskry a  hádzali ostré kamienky. 
Jeden z  kamienkov tra� l Danka 
do  hrude, tam, kde mal srdce. 
Vojna sa dotkla každého... plazila 
sa ďalej a  rozsievala okolo seba 
ničivé čierne kvety...“Cez dva 
detské hlasy znejúce z pódia som 
sa znovu uistila, že slová o mieri 
na  celom svete nemôžu nikdy 
znieť ako fráza. 

Odľahčenie prišlo v  podobe 
predstavenia Chutilo vám, 
páni?, ktoré bravúrne odohral 
Pavol Seriš. Cez jeho pohybové 
umenie sme spoznali aj charakter 

obsluhujúceho personálu jednej 
reštaurácie, do  ktorej zavítali 
vzácni hostia. A  vzácni hostia 
o� ciálne otvorili o 15.15 hodine 
celý festival. Marián Chovanec 
a  Rudol fa Novotná ná m 
po  úvodnom uvítacom slove 
Simonety Adamkovej popriali 
veľa umeleckých zážitkov. A  tie 
sa naozaj dostavili. Divadelný 
súbor White nám vyrozprával 
Neobyčajné príbehy ponožiek, 
ktoré miznú v  čiernej diere 
pod práčkou (...dobre vedieť!). 
Deti z planéty DS predviedli 
Tanec stonožky a  ukázali svoju 
bezprostrednosť. Súbor Kalorik
nám predstavil Osmeho Johna
a  pódium „zafarbil“ pestrými 
kostýmami. O  sedemnástej 
nás v  koncertnej sále privítala 
Eliška Jurčíková a uviedla kapelu 
Nanečisto, kde aj ona hrá a spieva 
autorské skladby.

Čas v  sobotu plynul akosi 
inak a ani sme sa nenazdali a už 
sme zvedavo a netaktne nazerali 
do  Dámskej šatne. Sedeli v  nej 
štyri temperamentné herečky 
rôzneho veku a  charakteru 
a  bolo zaujímavé vstúpiť k  nim 
do  zákulisia. Pustili nás tam 

ž iačk y Konzer vatória D. 
Kardoša z  Topoľčian. Návod 
na  to, ako sa posielajú listy tam 
-Hore, tým, ktorí sú tam už 
navždy – sme získali z inscenácie, 
s  ktorou prišlo Modré traky

z Vrábel. Inscenácia získala rôzne 
významné ocenenia a  je v  nej 
stvárnená túžba siroty splniť 
si jeden jediný sen - poslať list 
rodičom.

Ťažkú tému opäť odľahčila 
Pocta Trom ružiam Bánoviec. Zo 
speváckej súťaže, ktorá vznikla 
v roku 1968 u nás, v Bánovciach 
nad Bebravou, vzišli hudobné 
hviezdy ako Karol Duchoň alebo 
Jana Kocianová. Súčasnými 
a sobotnými hviezdami boli a sú 
Veronika Lackovičová, Jasmína 
Jakalová, Kamila Kurtišová, 
Kristína Miklovičová, Linda 
Kubíčková a  Boris Stránsky. 
Profesionálny výkon podali 
aj tanečníci Rebeka a  Michal 
Malackí a Alex Pitoňák. 

Neskoro večer sa na  pódiu 
ešte raz konali pomyselné 
komunálne voľ by v  podaní 
mladých zo súboru Kalorik a ich 
predstavenia Dobrý deň, pán 
kolega. Nielen my, Bánovčania, 
už výsledky volieb poznáme a tak 
sme sa mohli pokojne presunúť 
do  školskej obývačky, pochutnať 
si na  vianočných koláčikoch, 
všetko zapiť horúcim čajom a  aj 
káva padla vhod, pretože posledné 
predstavenie začalo až pred pol 
jedenástou. Oplatilo sa čakať!

Teater Komika z  Levíc 
uviedlo pohybové predstavenie 
pre dospelých Nebezpečná hra 

Čiapočky s  vlkom . Červená 
čiapočka je dospievajúca žena, 
ktorá pri vlkových nástrahách 
nedok á ž e  roz oznať  s voje 
a  jeho zámery. Koná pudovo 
a  impulzívne, zmieta sa medzi 
dobrom a  zlom. Multižánrová 
inscenácia prepoji la pr vky 
fyzického divadla, f ilmových 
dokrútok a  živej hudby. Celé to 
dotvoril skvelý herecký výkon.

Bol to v ýnimočný deň. 
Poďakovanie zaň patrí Zuzke 
Varhaníkovej a všetkým, ktorí jej 
pri tom pomáhali. A  môžu prísť 
Vianoce.  Zuzana Bridová

 Foto: Ži:va

K račúň je slovanský sviatok zimného slnovratu. 
S príchodom kresťanstva bol nahradený 

Vianocami. Všetky uvedené názvy znamenali 
u Slovanov pôvodne aj samotný slnovrat... Tieto 
fakty môžem kopírovať aj tento rok, a potom ďalší 
a ďalší. Všetko ostatné je ale úplne inak. Plynúci čas 
zabezpečil zmenu v tom, že 15. decembra sa konal už 
pätnásty ročník tohto multižánrového festivalu. 
Organizátori a pozvaní účinkujúci sa postarali o to, 
aby kopírovať nebolo čo...
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B ývalí a  možno aj 
súčasní trampi z  bánovskej 
trampskej osady sa na Večer 
folkovej a  trampskej piesne 
v  Kultúrnom centre Ži:va 
naozaj tešili. Veď aj Lukáš 
Lacík, "prevádzkovateľ " 
z  občianskeho združenia 
Ži:va, je jedným z  nich 
a práve jemu najviac záležalo 
na  tom, aby sa tento žáner 
hudby do Bánoviec vrátil. 

Po  dlhých rokoch prvý 
večer folkovej a  trampskej 
piesne si milovníci táboro-
vých ohňov mohli vychutnať 
8. decembra so skupinou 
Pelami (na  foto vpravo). 
Tvorí ju štvorica nadšených 
folkáčov, ktorí si práve tento 
rok pripomenuli dvadsiate 
výročie spoločného folko-
vania a založenia Folkového 
klubu so sídlom v Partizán-

skom, aj keď muzikanti boli 
z  celého Ponitria (Parti-
zánske, Bošany, Topoľčany, 
Hradište, Dolné Vestenice, 
Krásno, Horná Ves...). 
Skupinu tvoria pesničkári 
zo skupín Túlaví z  Bošian 
(dvadsať rokov na scéne) a zo 
skupiny Pohoda z Topoľčian 

(v  tomto roku oslávila 30 
rokov založenia). V  oboch 
spomínaných kapelách 
títo pesničkári účinko-
vali s  vlastnou tvorbou 
na  rôznych festivaloch 
na  Slovensku a  v  Česku. 
Do  bánovskej Ži:vy prišla 
formácia, ktorá len pred 

dvomi rokmi začala už aj 
oficiálne používať názov 
PELAMI - PEter Paták 
z  Bošian, LAďo a  MIma 
Dobiašovci z Partizánskeho 
a  "Céčko" – Ivan Mojžišík 
z  Topoľčian. Táto štvorica, 
ku ktorej sa neskôr pridali 
ďalšie tri "bánovské" hlasy 
a  gitary, ponúkla nielen 
vlastnú tvorbu, ale spievala 
a hrala ako odušu aj piesne 
na  želanie, od  Nedvěda, 
Kamelotu, Hop-tropu, ba 
i  tie trampské najstaršie... 
Pesničkovalo sa dlho 
do  noci. A  či sa Večer 
folkovej a  trampskej hudby 
v bánovskej Ži:ve zopakuje, 
resp. sa stane z toho tradícia 
raz za mesiac - všetko záleží 
len a len na organizátoroch. 
Verím, že tí, čo prišli a spo-
ločne s nami spievali a hrali 
takmer päť hodín, si to užili. 
 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

Večer folkovej a trampskej piesne sa vracia...

na facebooku 

Darček pod stromček milovníkom Tálie
Aj vianočný večierok sa 
niesol v jeho réžii. Na javisko 
ako prvého pozval Miroslava 
Mikuša (na foto vpravo), 
ktorý si so skromnosťou 
jemu vlastnou zaspomínal 
na  divadelné začiatky so 
súborom malých javiskových 
foriem Prievan ešte pred 
rokom 1991, kedy bolo 
BáPodi založené aj o� ciálne. 
K  milým a  významným 
hosťom tohto večera patril 
Jozef Krasu la ,  režisér 
a  vedúci Divadelného 
združenia Par t izánske, 
ktorý je v  súčasnosti aj 
prezidentom Slovenského 
strediska Medzinárodnej 
a soc iác ie  a matérskeho 
divadla. A preto na „pokyn“ 
režiséra večera pripravil 
aj  „š tát nick y“ prejav. 
V  ňom načrtol myšlienku 
zriadenia divadelného štátu, 
v  ktorom by sídlili župy 
v  tých mestách, kde sídla 
kvalitné ochotnícke divadlá, 
napríklad v  Partizánskom 
i   Bá novciach. . .  Práve 
divadelníci z Partizánskeho 
organizovali dlhé roky 
tradičné, najmä tvorivé 

stretnutia divadelníkov 
hornej Nitry, kde tí bánovskí 
nikdy nechýbali. A  tak sú 
ako jedna rodina. 

Po  príhovoroch patrili 
dosky, ktoré znamenajú 
svet, ukážkam z  úspešných 
divadelných hier, najmä 
spevácko - hudobným 
obrazom. Si lvo Lavrík 
na pódium pozval aj všetkých 
bý va lých „bápoďá kov“, 
aj tých čo pomáhali - 
osvet ľovačov, technikov, 
grafikov... na  „ďakovačku“ 
a  spoločné fotenie. A  práve 
preplnené pódium považoval 
šéf bánovských divadelníkov 

z a   n a j s l á v n o s t n e j š í 
ok a m i h na   uveden ie 
do  života novej knihy 
s  názvom Životaschopné 
divadlo, model 1991+
o  štvrťstoročnom pôsobení 
BáPoDi. V  nej sa dozviete 
n i e l e n  o   k ľú č ov ýc h 
momentoch tohto súboru, 
ale aj o názoroch na ich hry, 
čriepky zo života, ale najmä 
o  úspechoch, ktoré zožali 
na Slovensku i za hranicami. 
Za  25 rokov zrealizovalo 
deväť inscenácií - Pán učiteľ 
je šibnutý (1991), Pako 
v saku (1992), Vnebi sa čúra 
postojačky (1993), Alleluja 

(1993), Alenka pred zrkadlom 
(1996), Ženský zákon (2000), 
Hráme našim jubilantom 
(2016). 

O f i c i á l n u  č a s ť 
bápodiovského večierku 
zavŕšili evergreeny v podaní 
BHPK Bandu. Veľká rodina 
bánovských divadelníkov 
a  ich fanúšikov, vlastne 
všetkých milovníkov Tálie, 
si tak dopriala už v predstihu 
vianočný darček. Nielen ten 
vytlačený na  255 stranách, 
ale aj osobný - úprimné 
tešenie sa zo spomienok 
a najmä – z budúcej tvorivej 
 práce. 
 Text a foto: Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>
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Príbeh neznámeho hrdinu z roku 1918, ktorý je pochovaný na bánovskom cintoríne
Naše mesto oslobodili pred sto rokmi českí dobrovoľníci

Z  lesov nad Trenčínom, po  svahoch 
Inovca a  popri trati k  Svinnej, húkali 
maďarské delá proti odvážnym českým 
dobrovoľníkom. Praha sa v  tej dobe 
pripravovala na slávnostné uvítanie fran-
cúzskej a  anglickej vojenskej delegácie, 
ktoré bolo stanovené na 15. november. 

Zraky všetkých mladých bojovníkov 
sa obracali dozadu, k moravským hrani-
ciam, či už tiahnu sľubované posily. Zatiaľ 
všetky uvedomelé české mestá pripravo-
vali prvých bojovníkov, zháňali výzbroj 
a muníciu, ktorej bolo stále nedostatok.

Prápor mládencov vyslaný z  Tren-
čína konal pravé divy. Maďari ponáhľali 
cez vrchy, obávajúc sa ohlasovanej posily. 
Dobre účinkovali správy našich mlá-
dencov, že už tiahnu z Moravy celé pluky. 
To pôsobilo a Maďari sa útokom hnali až 
k Bánovciam.

Za  nimi stále v  pätách šla hŕstka 
dobrovoľníkov a  s  nimi udatný Slovák 
Vinco Belák. Rodák z neďalekých Horňan 
pri Bánovciach sa tešil na skoré stretnutie 
s  rodičmi a  početnými súrodencami 
a  na  to, ako sa občania budú čudovať 
talianskemu guľometu, ktorý rozobraný 
s niekoľkými vojakmi ťahal na bedrách až 
z frontu od Piavy. 

Bol stále vpredu. Poznal každý kus 
tejto ťažkej rodnej hrudy a viedol kama-
rátov najkratšími cestami cez Svinnú, 
počínajúc si statočne, hoci nebezpečenstvo 
bolo veľké. Jeho hrdinstvo posilňovalo 
mládencov tak, že boli Maďarom stále 
v pätách. 

Belák prvý dorazil do  rodnej obce. 
Po  Maďaroch ani chýru ani slychu. 
Ponáhľal s ťažkým nákladom na pleciach 
do  rodnej chalupy a  zvestoval starým 
rodičom, že už sú oslobodení: „Celý 
prápor českých študentov stojí neďaleko 
dediny. Ženieme Maďarov k Bánovciam 
a ja musím napred!“ 

Rodičia sa ešte ani nespamätovali 
z prvého prekvapenia a Vinco ponáhľal, 
aby sa pripojil k  českým chlapcom. 
Radosť bola veľká. Šťastnému synovi 
pomáhali s  prípravami na  ďalšiu cestu. 
Vinco naložil guľomet na  starý pod-
vozok, rozhliadol sa po dvore, kde v kúte 
odpočívali jeho motyky, lopaty, jeho 
dobré pomocníčky v poľnohospodárskych 
prácach, a za hodinu bol už v čele svojich 
kamarátov. 

Vinco Belák bol urastený dvadsať-
šesťročný šuhaj a poddôstojník bývalého 
uhorského pluku. Vyznamenával sa 
iniciatívou a neohrozene viedol neskúse-
ných mladých dobrovoľníkov neznámymi 
cestami až dole k  Bánovciam. Jeho 
guľomet vystrájal proti  maďarským 
oddielom tak, ako na talianskom fronte. 
Víťazstvo bolo jeho dielom. Maďari boli 
zahnaní až za Bánovce. Ale z kopcov bolo 
vidieť, že porazení sa opäť šikujú. Nebez-
pečenstvo rástlo z hodiny na hodinu.

Bolo to začiatkom decembra 1918 
a  vietor hrozivo pofukoval z  inoveckých 
hôr dole k  Bánovciam. Naši sa rozhodli 
ustúpiť, lebo dole sa ukázalo mračno 
nepriateľov. Aj hrdina Belák, hoci nerád, 
stiahol svoj guľomet smerom k rodnému 
hniezdu. Tešil sa teraz na domov. Vietor 
sa menil na  víchor. Každé vtáča hľadá 

v  nebezpečenstve hniezdo. Vinco zostal 
doma v Horňanoch s úmyslom vyzvedieť 
správy o  maďarských posilách a  doniesť 
ich potom kamarátom do  Svinnej. Pre-
zliekol sa do robotníckych šiat a vyčkával 
v rodnej obci. 

Ale zatiaľ pracovali tajné správy všet-
kých, ktorí zostali verní starej vláde. Bol 
dosť tých, ktorí zostali verní z vďačnosti 

za  tučné platy, za  koncesie, za  grófske 
pozemky a majery, ktorými si ich Maďari 
kupovali. A  tak bolo skoro známe až 
v  Bánovciach, že mladý Vincent Belák 
je už doma a že dokonca viedol českých 
dobrovoľníkov proti maďarskej vojenskej 
moci. Belák bol označený ako zradca 
maďarskej vlasti, proti ktorému je nutné 
ihneď zakročiť. 

Bolo to 3. decembra 1918. České voje 
sa rozložili neďaleko Svinnej. Mladý Belák 
nič netušiac stál ráno v občianskom šate 
pred svojím rodným domom, keď sa tu 
odrazu objavila čata nepriateľov a začala 
páliť. Zistila, že zradca uhorskej zeme 
stojí práve pred svojou chalupou. Dvadsať 
rán padlo a Vinco uhýbal ako zázrakom, 
až náhle klesol. Z hrude sa mu rinula krv. 
Neďaleko stálo niekoľko susedov, ale báli 
sa pomôcť. 

Bolo po  exekúcii. Vinca naložili 
na voz, bitkou mu pomáhali hore. Cesta 
ich viedla k  súdu do  Bánoviec. Ťažko 
ranený sa rozlúčil so susedmi. S rodičmi 
mu nebolo dovolené.

Bez lekárskej pomoci bol Vinco vrh-
nutý popoludní do žalára, bol zbičovaný 
a  zbitý. Zomrel pod ranami surových 
strážcov panstva. Ale panstvo to čoskoro 
skončilo a  hrdinská smrť Vinca Beláka 
priviedla ďalších bojovníkov za slobodu, 
ktorí už čakali na kopcoch za Trenčínom. 
Vysoko na svahoch sa objavili nové čaty. 
Boli to posily z  Čiech. Kladenskí dobro-
voľníci... Rozviedky práporu so Svinnej 
pod vedením poručíka Orlického zistili 
silu maďarských vojakov v  Bánovciach 
a  bleskurýchle vytrhali koľaje pred 
samotným mestom, aby Maďari nemohli 
újsť. Bolo to práve včas. Od  Topoľčian 
prichádzal pancierovaný vlak na  pomoc 
Bánovským. Ale prišli neskoro. Rozvinul 
sa boj. Chlapci od  Svinnej leteli a  bili 
sa za  Beláka, za  prvú slovenskú vernú 
dušu, ktorá sa už niesla do výšin, a volali 
do boja. Guľomet Vinca Beláka už odpo-
číval kdesi v  stodole a  statočný hrdina 
spal už spánkom mučeníka pri múre 
bánovského cintorína. Za neho v prvých 
radoch útočili jeho kamaráti Brucháč 
a  Hošo z  Trenčína, Majerko z  Kubry, 
Ondro Kováčik z  Istebného, Michal, 
Bazík, Fajta, Hostinský a Jarda Šmelhaus, 
kamaráti z  talianskeho frontu. Belákov 
hrdinský duch sa vznášal nad hlavami 
bývalých kamarátov. Bánovce boli oslobo-
dené a Belák pomstený... 

V  Bánovciach leží na  cintoríne 
zabudnutý prvý mučeník slovenský, 
hrdina Vincent Belák, čatár – dobrovoľník 
z talianskeho frontu, ktorý udatne viedol 
pražských mládencov k  boju za  slobodu 
svojej rodnej zeme, za ktorú položil svoj 
mladý život. Bez kríža a bez pomníka – 
hrdina takmer neznámy. 

 Stranu pre vás pripravila 
 Alena Borszéková

Úplnou náhodou sa v našej redakcii objavila kniha Neznámi hrdinové od Petra 
Karmína z roku 1936. Priniesol nám ju zberateľ „histórie“ Juraj Polúch z Livinských 

Opatoviec, vraj, či nemáme záujem o príbeh z konca prvej svetovej vojny, ktorý sa odohral 
v Bánovciach a v okolí presne pred sto rokmi. Objavili sme tam zásadnú informáciu 
o tom, ako bolo naše mesto oslobodené od rakúsko-uhorských vojakov až niekoľko 
týždňov po vyhlásení Československej republiky. Pánovi Polúchovi veľmi pekne ďakujeme 
a našim čitateľom ponúkame nielen samostatný príbeh, ale aj veľavravný predslov 
autora Petra Karmína, ktorý je voľným prekladom z češtiny. Je to naša redakčná „bodka“ 
k výročiu vzniku spoločnej Československej republiky.

S náď mnohých čitateľov bude zaujímať 
skutočnosť, ako vlastne vznikla moja kniha, 
ako tí „Neznámi hrdinovia“ išli mojou 

hlavou, až sa dostali do  tlače a  k  Vašej láskavej 
pozornosti. Nuž, teda! Mnohí ľudia zažívali útrapy 
vojny skutočne tak osobitne a  priamo, že utlmili 
v sebe akékoľvek rozpomienky. Mnohí však vidiac 
a čujúc očami a ušami udalosti svetovej revolúcie 
aj prevratu v Prahe, aj bitky za slobodu Slovenska, 
môžu ich vyfarbiť ako udalosti v dávnej minulosti. 
Dejiny sa opakujú a  oslobodenie Slovenska bolo 
pripravované už niekoľkokrát, ale sa nepodarilo, 
ako v tých rokoch 1918 – 1919. 

Z tých druhých bol som ja, ktorý som poznal 
nutnosť rozširovať jednotu Čechov a  Slovákov 
v minulosti i v prítomnosti, a preto som sa spolu 
s Československou jednotou v Prahe usiloval o zblí-
ženie našich spoločných ideálov na  skutočnom 
osobitnom poznaní spoločných dejín. Vzorom mi 
bol náš neúnavný hlásateľ lásky k Slovensku, čistá 
duša československá, Karol Kálal, ktorý ako učiteľ 
a spisovateľ celý život zasvätil tejto veľkej myšlienke. 
A preto moja prvá vďaka a venovanie knihy patrí 
svetlej pamiatke tvorcu a buditeľa.

Články novinárske zapadnú do tieňa včerajška 
a svet ide ďalej. Tu prišiel pokyn dobrého priateľa 
z detstva, spisovateľa doktora Vladislava Vančuru: 
Napíš knihu, ktorá viac prehovorí k  svetu než 
hocijaké novinárske články. A vtedy, v  rozhovore 
s účastníkom prevratu a bitiek na Slovensku, pria-
teľom Václavom Prchalom, som sa rozhodol zvečniť 
niektoré pamätihodné udalosti tak, ako som ich 
prežíval na  Slovensku, pričiniac k  tomu začiatok 
vlasteneckého hnutia pražského študentstva, ktoré 
s nadšením išlo do boja ten ostatný rok vojny, lebo 
vedelo, že už prichádza oslobodenie vlasti Čechov 
i  Slovákov a  nádejné obnovenie slobodného štátu 
československého.

Toľko rokov uplynulo od  tých slávnych chvíľ 
a dnešná mladá generácia nevie takmer nič o tom, 
čo bolo základným pilierom našej slobody. Nevie, 
že to bolo veľké nadšenie mladých hláv, ktoré ešte 
zostali ušetrené a zachránené od rán svetovej revo-
lúcie, a že to bolo hrdinské odhodlanie ku koneč-
nému boju na  život a  na  smrť našich národných 
a politických vodcov domáceho oslobodenia, celej 
slávnej „ma� e“ s  morhistami“ slovenskými a  so 
všetkými odchovancami predvojnovej školy našich 
historikov a kultúrnych pracovníkov, od Jiráska cez 
Havlíčka, Štúra, Kollára, ba až k dobe Komenského 
a slávnej husitskej revolúcie. Vtedy už bol položený 
pevný základ spoločného národného života českou 
bibliou a českým kancionálom Jiřího Třanovského 
na Slovensku. A preto tak slávne a bez preliatia krvi 
sme si založili svoj domov na rozvalinách starého 
Rakúska a Uhorskej krajiny, preto toľko nadšených 
rúk a hláv sa dalo horečnato do boja za Slovensko. 
Preto tisíce dobrovoľníkov zo školských lavíc, telo-
cvičných jednôt a neskôr aj z rozvrátených frontov 
sa vracajúcich vojakov hneď po prevrate na volanie 
o  pomoc vlakom išlo chytro na  Slovensko, aby 
zachránilo bratov pod Tatrami z  násilných rúk 
tisícročných utlačovateľov. A  preto ponáhľalo sa 
toľko zahraničných vojakov z  Talianska a  Fran-
cúzska, odchovancov generála Milana Rastislava 
Štefánika, univerzitných profesorov T. G. Masaryka 
a  E. Beneša, aby vyrvalo krvácajúce pohraničie, 
Tešínsko a  Slovensko s  Podkarpatskou Rusou 
z  moci odvekých nepriateľov a  pomstilo utrpenie 
našich šľachetných vodcov domáceho odboja, 
ktorí strašne trpeli v žalároch Rakúska aj v starom 
Uhorsku, odsúdení čakajúc na potupnú smrť. 

To všetko nech vie dnešná generácia z  tejto, 
napochytre takmer � lmovo načrtnutej knihy, aby 
vedela, čo vlastne založilo československú jednotu 
v  minulosti a  ako ťažko sa rodila sloboda nášho 
národa. Potom si ju bude vážiť, a keď príde hodina 
nebezpečenstva, bude vedieť aj ju brániť. Aspoň len 
to si prajem.  Petr Karmín 

Foto záznamu v cirkevnej „matrike“, kde sa píše, že zomrel na priestrel pľúc 
pri ľudových nepokojoch. V ďalšej časti sa píše, že miestom pobytu zomrelého 
boli Horňany, pochovaný je v Bánovciach č. 33
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Z  kade plnej kaprov sa jeden 
z  nich nútenou migráciou dostal 
do  domácnosti voňajúcej medov-
níkmi a  vianočným punčom. 
Dostal meno Oskar a  dočasný 
pobyt vo vani. Jeho nový kamarát 
Jakubko mu postupne popredsta-
voval všetky svoje obľúbené hračky 
- transforméra, lietadlo, malý 
keybord, veľký glóbus... Kúpeľňa 
sa razom zmenila na  vianočné 
hračkárstvo. Oskar spoznal aj 
tvorbu rapera Kaliho... a zostával 
v nemom úžase, aký je ten ľudský 
svet čudesný. Z  dôvodu dodr-
žiavania hygieny putoval občas 
do  veľkého lavóra a  potom späť 
do vane. Jakubko trval na tom, že 
Oskar musí byť pri tom, keď príde 
Ježiško - veď mu musí ukázať nové 
hračky. A  tak rodina pri zemia-
kovom šaláte a � letách z  aljašskej 
tresky premýšľala, ako humánne 
vyriešiť situáciu so socializovaným 
Oskarom, ktorého túžba po kyslíku 
bola čím ďalej tým naliehavejšia. 
A  tak na  prvý sviatok vianočný 
putoval Oskar do  vodnej nádrže 
Prusy s tým, že musí ísť porozprávať 
„svojim“ o  tom, čo zažil vo svete 
ľudí a čo všetko ho Jakubko naučil. 
Nezabral ani Jakubkov argument, 
že Oskar nevie rozprávať a  tak 
je jeho cesta zbytočná a  mal by 
predsa len zostať u  nich vo vani. 
Oskarova cesta do  ľudského sveta 
sa skončila a asi sa nedozvieme, či 
šťastne.  Zuzka

Zababušené dievčatko vybehlo 
z  domu a  kamsi sa ponáhľa. 
Nasnežilo, ale chodníček je už pre-
brodený, kráča sa mu ľahko. Pre-
behne okolo kostola až k  potoku. 
Spomalí a  opatrne prechádza 
drevenou lavičkou, aby nespadlo. 
Potok je zamrznutý, ale aj tak musí 
dávať pozor. Veľký pozor, lebo tak 
mu to doma nakázali. Kedysi sa 
vraj v potoku utopil kočiš s vozom 
aj s  koňmi. Koníky sa na  hornej 
ceste pod farou splašili, zleteli 
prudkým svahom dolu a  stalo sa 
hrozné nešťastie. Bolo to dávno, ale 
ľudia to stále spomínajú. Aj na to 
myslí dievčatko, keď ako po streche 
kráča hore po strmých, šmykľavých 

schodoch. Chvalabohu, kapčeky sa 
ani raz nepošmykli. Schodíky boli 
posypané popolom, a tak šťastlivo 
prišlo až do  cieľa... Aj táto spo-
mienka mi prichádza na  rozum, 
keď sa blížia Vianoce. Boli sme 
deti a  v  predvianočnom čase sme 
sa schádzali na  fare, aby sme 
nacvičili básničky pod vianočný 
stromček. Pán farár nás zaviedol 
do izby. Za ním prišla pani farárka 
aj s deťmi. Na stôl pred nás položila 
misu vianočných koláčov. Vôňa 
škorice, panské stoličky, obrazy 
na stenách, všetko ma tu fascino-
valo. Nič také v našich dedinských 
domčekoch nebývalo. Neviem, 
na čo som sa v tej chvíli tešila viac, 
či na  básničku, alebo na  koláče. 
Možno aj tak narovnako. Koláče 
mi veľmi chutili a  básnička Príď, 
Ježiško, k  nám... tiež bola veľmi 
krásna. Vychádzala zo srdiečka, 
a aj keď odvtedy prešlo veľa rokov, 
viem ju dodnes. Hovorí o  detskej 
radosti z  Ježiškovho narodenia. 
Nuž a práve v tom spočíva to pravé, 
kresťanské posolstvo Vianoc. A my 
ho v každodennom zhone prehlia-
dame, zabúdame naň. Nech teda 
malý Ježiško príde všade ta, kde ho 
čakajú, k bohatým aj chudobným, 
aj k ľuďom bez domova. Nech vojde 
do  ľudských sŕdc a  prinesie nám 
lásku, pokoj a mier! Príď, Ježiško, 
k  nám! ja ťa rada mám. Dám 
ti srdcko svoje celé, i  pobozkám 
ťa na  čele. Príď, Ježiško, k  nám! 
 Mária 

Môj starý otec z  maminej 
strany zomrel veľmi mladý. Zane-
chal po  sebe sedem malých detí. 
Moja mama Milka mala jedenásť, 
keď sa z nej stala polosirota. Už ako 
veľmi mladé dievča chodila slúžiť 
do  bohatších gazdovských rodín. 
Niekde len za  stravu. Aj druhú 
svetovú vojnu prežila na  lazoch, 
kde raz pomáhali partizánom, raz 
Nemcom, museli. Po vojne ju osud 
zavial slúžiť do pohostinstva. Bola 
síce už plnoletá, ale na  veno ešte 
„zarobené“ nemala. Veď pomáhala 
mame živiť mladších súrodencov. 

V onej „krčme“ sa zaľúbila jednému 
vychýrenému mládencovi Jozefovi. 
A neskôr, na  jar, mu aj podľahla. 
A ostala v očakávaní. Onen šuhaj 
však o  svadbe nechcel ani počuť, 
dokonca ju urazil, že to vraj nie 
je jeho... Mladú Milku z  domu 
vyhnala aj vlastná mama. Hanbila 
sa za  „prespanku“. Prichýlila ju 
krstná mama, i keď aj ich početná 
rodina s deťmi nemala na  rozdá-
vanie. Milka ešte v lete robila ako 
otrok na  žatevných prácach, pri 
sene, na jeseň pri kopaní zemiakov 
či repe. Dokonca bola v pokročilom 

štádiu tehotenstva sadiť stromky 
v lese s „lesnými žienkami“. Blížila 
sa zima a svoje veľké bruško zakrý-
vala vlniakom. Cez leto si zarobila 
peniaze na  aspoň skromnú výba-
vičku pre dieťa... Práve pomáhala 
krstnej s  pečením chleba na  via-
nočné sviatky, keď to na ňu prišlo. 
V  malej tmavej izbietke porodila 
syna deň pred Vianocami. Boli to 
pre ňu smutno-šťastné Vianoce. 
Jej syn Jožko nemal otca ani starú 
mamu. Zaprela ho jeho vlastná 
krv... Ubehli skoro tri roky, keď sa 
u krstnej objavil pekný muž. Vraj 
hľadá Milku. Nebola doma, lebo 
s  malým kdesi okopávala roľu. 
Krstná začalo čosi šípiť, tak mla-
dého muža zaviedla na roľu... I keď 
bol pekný, bol veľmi prísny a akýsi 
nahnevaný... Až neskôr vyšla 
pravda najavo – bol to Jozef, otec 

malého Jožka. Do ich dediny, kde 
predtým Milka slúžila, za  dostali 
chýry, akého má vraj pekného 
syna, akoby mu z oka vypadol, keď 
bol malý on. Až teraz sa vlastne 
jeho rodičia dozvedeli, že ich syn je 
už tri roky otcom. Tak ho donútili, 
aby šiel a  plnil si svoje otcovské 
povinnosti... 

Mama s  otcom sa zobrali 
a  mali spolu ešte päť detí, Ale 
nebolo to šťastná rodina, aj keď sa 
mama snažila. Otec deti bíjaval, 
najmä toho najstaršieho. Smutné 
sme mali najmä Vianoce. Tie 
najsmutnejšie boli tie, keď sa práve 
na Vianoce Jožko rozhodol z rodiny 
odísť, lebo otec mu stále vyčítal, že 
nie je jeho... Ešte aj na jeho narode-
niny, deň pred Vianocami, sa mu 
ušlo poriadnej bitky. Boli to veľmi 
smutné sviatky. Omnoho veselšie 
ich mal Jožko so svojou rodinou, 
keď sa hneď po  vojenčine oženil. 
Avšak  s  otcom sa neudobrili ani 
na smrteľnej posteli.  Emília 

V  období, keď sme sa spo-
znávali s  mojím nastávajúcim, 
nik z  nás netušil, akého sme 
vierovyznania. Táto téma začala 
byť horúcejšia po  mesiacoch spo-
znania a  hlavne pred samotným 
sobášom. Zistili sme, že rodiny sú 
tvrdohlavé s  predsudkom: „Ako 
si môže luterán zobrať katolíčku 
a  katolíčka luterána?“ Pripo-
mínam, že každý z nás má všetky 
sviatosti... Táto rozdielnosť a akýsi 
neopísateľný chlad bolo cítiť nielen 
pred samotným sobášom, ale aj po. 
Veľmi nás to oboch trápilo. Zlom 
nastal až v  prvý rok nášho man-
želstva práve na Vianoce. Tým, že 
sme sa od  rodičov osamostatnili 
a  nechceli sme ich uraziť s  náv-
števou jednej z  nich, ale nechceli 
sme ich nechať ani samotných v ich 
domovoch, sme sa rozhodli pozvať 
ich k nám k spoločnému štedrove-
černému stolu. Samozrejme, sme 
mali obavy, ale verili. Od skorého 
rána sme sa sústredili nielen 
na  hojnosť večere, pretože u  nás 
sa počas dňa pôstilo, ale hlavne 

na  jej dokonalosť a  zabezpečenie 
všetkého potrebného vôkol stola. 
To zase preto, že sa od stola počas 
večere nevstáva. Každý z  nás si 
do  manželstva priniesol svoje 
zvyky, tradície.

Prví prišli moji rodičia 
a  po  Službách Božích prišli aj 
svokrovci s  manželom. Za  veľký 
stôl sme spoločne zasadli s úderom 
osemnástej hodiny. Bez dohovoru 
a  okolkov sa svokra, ktorá už 
dnes nie je medzi nami, postavila 
a  predniesla krásny vianočný 
príbeh vo veršoch, pripomínam, že 
nie krátky, ale záver s nevtieravým 
ponaučením. Všetkým nám zvlhli 
oči a  úplne zmeravelo celé telo. 
V  zápätí vstal zo stoličky aj môj 
otec a  my, ostatní s  ním, a  spo-
ločne predniesli modlitbu Otče 
náš... S  prípitkom pokračovala 
v  príjemnej atmosfére večera, 
počas ktorej každý vkladal niečo 
zo svojich zvykov s  takou samo-
zrejmosťou, akoby to bolo všetko 
naplánované. Bolo to jednoducho 
predurčené, bola v  tom nádhera. 
Po  srdečnom posedení sme zase 
s  mojimi rodičmi odišli na  pol-
nočnú omšu.

Keďže všetko prebehlo nad 
očakávanie hladko, s  manželom 
sme sa v  tom momente rozhodli 
na spoločnej večeri na Vianoce aj 
v ďalších rokoch, a priebeh večere 
bol približne rovnaký, s  malými 
obmenami, s inými vinšmi.

Bol to moment v  živote nás, 
kde sa prelomili ľady, spojili rodiny 
s  rozdielnymi vierovyznaniami, 
predsudkami. Začali sme akcep-
tovať jeden druhého. Od toho dňa 
nikto z  nás nemal pripomienky 
k  viere, ktorú vyznáva. Toto bol 
ten úžasný dar, ktorý sme všetci 
spoločne dostali,  s  láskou prijali 
a  vážime si ho každým začatým 
dňom.

Síce postupne od  nás rodičia 
odchádzajú na  iný odpočinok, 
ale spoločnú večeru na  Vianoce 
naďalej s  manželom udržujeme, 
prichádzajú deti, vnúčatko. Už 
nás nič nerozdeľuje, predsudky sú 
zažehnané. V  pamäti mi dodnes 
zostal jeden bôľ, že som si ten krásny 
príbeh od mojej svokry z prvého roka 
našej spoločnej večere na Štedrý deň 
pred tridsiatimi rokmi nezapísala, 
a  ktorý mi útržkovite rezonuje 
každý rok v ten istý čas. A možno si 
to pripomínam aj preto, že ten rok 
bol niečím iný a nám všetkým bol 
do duší vliaty pokoj.  Vierka

Vianočné príbehy

Príď Ježiško
k nám Darček 

pod stromček

O kaprovi 
Oskarovi

Nezabudnuteľné 
sviatky

Dnes píše Zuza.nka

Ku lt ú r ne  c ent r u m 
Ži:va  pozýva v  stredu 19. 
decembra o  17.00 h a  vo 
š t v r tok 20.  decembra 
o  18.00  h na  Dni krátkeho 
� lmu. Program kurátorsky 
pripravil tím Disco sailing. 
Ide o  občianske združenie 
založené tromi absolvent-
kami Filmovej a  televíznej 
fakulty VŠMU v  Bratislave, 

aktívne pôsobiacimi v oblasti 
audiovízie. Hlavnými cieľom 
občianskeho združenia je 
popularizácia, edukácia 
a  distribúcia v  rámci krát-
kometrážnej audiovizuálnej 
tvorby. V piatok 21. decembra 
sa tešte na Večer s vínom... 
a  v  sobotu 28. decembra 
o 19.00 h to budú DEBATY
s  Martinom Kacvinským. 

Rodák z Bánoviec, momen-
tálne však žijúci v  Českej 
republike. Študoval informa-
tiku a  pracoval v  korporáte 
a ko t ímov ý ma na žér. 
Medzitým sa mu však dostal 
do ruky foťák. Najskôr s ním 
nakrúcal kamošov v kapele, 
neskôr skúsil natočiť pár 
svadieb.  Da l v ý poveď 
v dobre platenej práci a začal 
sa naplno venovať video 
tvorbe. Dnes je celosvetovo 
uznávaným svadobným 
kameramanom... 

Debaty v Ži:ve moderuje 
Adam Lisý. Aktuálne info 
na facebooku Ži:va.

Sníval sa mi zvláštny 
sen. 23. decembra som vošla 
do  prázdneho Kau� andu. 
Bola som tam len ja a per-
sonál v červených mikuláš-
skych čiapkach. Prázdnym 
nákupným priestorom 
sa niesli tóny vianočných 
melódií... vládol tam pokoj 
a pohoda. Prišla som kúpiť 
mandarínky. Kilo a  pol 
do  jedného mikroténo-
vého vrecka a  kilo a  pol 

do druhého mikroténového 
vrecka. „Čo sa deje? Prečo 
tu nikto nie je?“ pýtam sa 
milej pani v oddelení mäsa 
a mäsových výrobkov. „Vy 
o tom neviete? Tento rok je 
to tak, že všetci nakupujú 
len to, čo naozaj potrebujú 
a  spotrebujú... a  tak už 
všetci všetko majú.“ Tak 
toto mohol už dávno niekto 
vymyslieť - prebieha mi 
hlavou, kým vraciam 

naspäť kilo a  pol manda-
rínok. „Šťastné a  veselé!“ 
odchádzam s  pozdravom. 
Vonku sneží a  v  oknách 
blikajú vianočné svetielka. 
Za oknami voňajú medov-
níky... všetci všetko majú... 
a všetci sú s tými, s ktorými 
túžia byť.

Snívať je krásne. 
Prajem Vám všetkým 
šťastné, pokojné a  vysní-
vané Vianoce.  (zb)
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A  na  prasknutie boli aj 
tučné balíčky pre 53 prihlá-
sených detí, či ďalšie dob-
roty, ktoré väčšinou napiekli 
samotní rodičia. Naprázdno 
neprišla ani stále úradujúca 

viceprimátorka Dana Šve-
cová, či občianska aktivistka 
a  novozvolená poslankyňa 
za  sídlisko Dubnička Miro-
slava Hudecová. Svojou 
účasťou prišli podporiť novú 
poslankyňu za  Horné Ozo-
rovce Martinu Balážovú, 
ktorá je jednou z aktivistiek 
medzi tunajšími mladými 
mamičkami. Tie si v  lete 
tohto roku zorganizovali už 
dve akcie pre rodiny s deťmi 
a  Mikuláš bol tou treťou 
a  veľmi úspešnou. Klub 
hornoozorovských rodiniek 
tvoria štyri rodiny – Košťá-
lová, Struhačková, Ková-
čiková a  Balážová a  práve 
oni sa najviac podpísali pod 

organizáciu mikulášskeho 
večierku. V  súčasnosti 
riešili založenie nového 
občianskeho združenia, 
do ktorého sa môže prihlásiť 
každý Hornoozorovčan. 

Práve počas mikulášskeho 
týždňa im prišli „papiere“ 
z  ministerstva. „V  miku-
lášskom programe vystúpili 
naše veľmi šikovné a nadané 
deti, ktoré predviedli svoj 
talent - Artúr Kováčik nám 

zaspieval krásne koledy, 
Martinko Viselka zahral 
na  heligónku, Leo Lukáč 
na  saxofón, Klárka Balá-
žová na  gitaru, Tamarka 
Čaracká na � autu a Maťka 
Vlnková zaspievala opäť 

koledu. Úprimné ďakujem 
patrí najmä rodičom, ktorí 
nezištne pomohli s  občer-
stvením a napiekli koláčiky, 
medovníčky, priniesli džúsy 
a  minerálky pre všetkých. 
A  vďaka sponzorom sme 
mali aj plné mikulášske 
balíčky,“ hovorí Martina 
Balážová, matka troch 
dcér, ktorá tak, ako ostatní 
novozvolení poslanci 
v piatok 21. decembra zloží 
na ustanovujúcom zasadaní 
mestského parlamentu 
poslanecký sľub. A  bude sa 
starať o mestskú časť Horné 
Ozorovce - po novom... 

  Text a foto: 
 Alena Borszéková
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Hornoozorovský Mikuláš po novom
K lub hornoozorovských rodiniek si 

zorganizoval vlastného Mikuláša... 
V tejto mestskej časti vraj majú až deväťdesiat 
detí do pätnásť rokov. Samozrejme, že všetky 
Mikulášovi a čertom recitovať, spievať či 
hrať na hudobný nástroj neprišli, ale aj tak 
spoločenská sála tamojšieho kultúrneho domu 
praskala vo švíkoch... 

Nová poslankyňa MsZ Mar-
tina Balážová so Sebastiánom 
Kovačikom a  s  čerticou – dcérou 
Romankou... Foto: archív Horné 
Ozorovce po novom

Mestské ku ltúrne 
stredisko v  spolupráci 
s  vydavateľstvom CBS 
pozýva všetkých (nielen) 
lokálpatriotov na  výni-
močnú výstavu leteckých 
fotografií Bánoviec nad 
B e b r a v o u ,  b l í z k yc h 
obcí a  okolia s  názvom 
B Á N O V C E  N A D 
BEBRAVOU A  OKOLIE 

Z  NEBA, ktorú si môžete 
pozrieť v  dňoch od  8. 
januára do  31. januára 
v  priestoroch Mestského 
kultúrneho strediska. 
Príďte si pozrieť unikátne 
zábery miest, ktoré síce 
mnohí dôverne poznáme, 
no pozrieť sa na ne z vtáčej 
perspektívy sa  nepodarí 
každému.  (zj)

Výstava Bánovce z neba

Obec Pečeňany v súlade so zákonom č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, 
v zmysle § 4 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe 
v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a § 
5 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone práce vo verejnom 
záujme znení neskorších predpisov vyhlasuje

výberové konanie na obsadenie funkcie 
riaditeľa Materskej školy, Pečeňany 

s nástupom od 1. februára 2019
Musia byť splnené kvalifikačné predpoklady 

v zmysle zákona. Uzávierka prihlášok je 10. januára 
2019 do 12.00 h.

Termín a  miesto výberového konania budú 
oznámené uchádzačom, ktorí splnia požadované 
podmienky účasti, najmenej 7 dní pred jeho konaním.

Jedenáste Mikulášske popoludnie na úrade práce 
Desiateho decembra 

v Partizánskom a jedenásteho 
decembra v  Bánovciach nad 
Bebravou zorganizova l i 
zamestnanci odboru sociál-
nych vecí a  rodiny už jede-
násty ročník tohto stretnutia 
v  priestoroch úradu. Boli 
vybraté rodiny s   deťmi, 
ktorých finančná situácia je 
neľahká, i  rodiny, kde majú 
ťažko zdravotne postihnu-
tého člena. Snahou zamest-
nancov úradu je už dlhoročne 
pomáhať ekonomicky slabším 
rodinám nad rámec zákonom 

sta novenej pov innost i , 
pretože im osud týchto rodín 
nie je ľahostajný. V  rámci 
stretnutia bolo obdarovaných 
spolu 90 detí z  obidvoch 
okresov. Znova po  roku 
môžeme zopakovať, že tieto 
stretnutia sú jasným prí-
kladom toho, že zamestnanci 
ÚPSVaR Partizánske i praco-
viska Bánovce nad Bebravou 
nepomáhajú ľuďom iba preto, 
že je to ich pracovná povin-
nosť vyplývajúca zo zákona. 
Pomáhajú najmä preto, že to 
cítia priamo zo srdca a radosť 

druhých prináša radosť aj 
im. Mikulášske stretnutie 
otvorila riaditeľka úradu 
Gabriela Ďurinová spolu 
s  riaditeľkou odboru sociál-
nych vecí a  rodiny Ivetou 
Duchoňovou (na  foto), ktoré 
zároveň zapriali spokojné 
a  požehnané v ianočné 
sviatky. Vianočnú atmosféru 
umocnili hudobníci z pasto-
račného centra Partizánske 
i  samotné deti krásnym 
vystúpením. Riaditeľka úradu 
záverom poznamenala, že 
cieľom stretnutia je poskyt-

nutie materiálnej pomoci 
deťom, ktoré vyrastajú v rodi-
nách so zložitými sociálno-
ekonomickými problémami. 
Materiálnu pomoc predsta-
voval balíček s hygienickými 
aj školskými pomôckami, 
ošatením, hračkami, ovocím 
a  sladkosťami, ktoré získali 
zamestnanci od sponzorov – 
miestnych podnikateľských 
subjektov;  taktiež na  ne 
prispeli samotní zamest-
nanci úradu a  ich rodinní 
príslušníci. 

 Tlačová správa ÚPSVaR
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V  Centre voľného 
času sa uskutočni lo 
okresné kolo olympiády 
zo slovenského jazyka 
a  literatúry v  kategórii 
C. Do  súťaže sa zapojili 
deviataci zo šiestich zák-
ladných škôl Bánovského 
okresu - Duklianska, 
G or a z dov a ,  Komen-
s k é ho,  Pa r t i z á n s k a , 
Školská, Šišov a  taktiež 
študenti Gymnázia Janka 
Jesenského. Olympiáda 
pozostávala z  písania 
d i d a k t i c k é h o  t e s t u 
a  transformácie textu, 
z čítania s porozumením 
a  overenie vedomostí 

a zručností z jednotlivých 
jazykových rovín a teórie 
literatúry. Ústna časť je 
t vorená samostatnou 
prípravou a prednesením 
r e č n í c k e h o  pr e j a v u 
na  zadanú tému. Prvé 
miesto získala Svetlana 
Koreňová zo ZŠ Goraz-
dova, druhé miesto Matej 
Baško z gymnázia a tretie 
miesto obsadil Adam 
Strapek zo ZŠ Duk-
lianska. Víťazka Svetlana 
postupuje do  krajského 
kola, ktoré sa uskutoční 
v  Trenčíne 12. februára 
2019, kde bude reprezen-
tovať náš okres.  (r)

Okresné kolo olympiády 
zo slovenského jazyka

V réžii Centra voľného 
času sa v priestoroch Zák-
ladnej školy Partizánska 
uskutočnil už deviaty 
ročník okresného kola 
Technickej olympiády. 
V  prvej časti žiaci písali 
testy z  oblasti techniky 
a  v  druhej časti vyrobili 
výrobok na  základe tech-
nického výkresu. Výsledky 
oboch častí sa spočítali 
a  výslednú časť bodo-
vého hodnotenia tvorilo 

záverečné vyhodnotenie. 
V  kategórii A  – devia-
takov a ôsmakov zvíťazila 
dvojica žiakov 8.B zo 
ZŠ Duklianska - Šimon 
Matejička a Kristián Val-
jent. V kategórii B šiestaci 
a  siedmaci museli súťažiť 
už samostatne. Prvé miesto 
získal Lukáš Síleš zo ZŠ 
Partizánska. Krajské kolo 
sa uskutoční 5. februára 
2019 v SOŠ v Novom Meste 
nad Váhom.  (r)

Technická olympiáda

Každoročne patr í 
november v  ZŠ Parti-
zánska aj milovníkom 
šachu, ktorí si svoje strate-
gické schopnosti zmerali 
v  Majstrovstvách školy 
v  Rapid šachu. Táto hra 
zameraná na  pozornosť 
a sústredenie jednotlivca 
uchvátila učiteľa Mária 
Krištofa, ktorý svoju 
záľubu rozšíril medzi deti 
a  za  roky svojho pôso-
benia na  škole priviedol 
na  stupienky v íťazov 
mnohých žiakov a žiačky 
školy. Nebolo to inak ani 
tento rok. Titul Majster 
ZŠ získal Marko Sochora 
z 9.B triedy. Úspešní žiaci 
v školskom kole si zmerali 

svoje strategické schop-
nosti aj v  regionálnom 
kole v  Partizánskom, 
ktoré sa uskutočnilo pod 
zášt itou Slovenského 
šachového zväzu Minis-
terstva školstva, vedy 
a  kultúry SR. Súťažili tu 
najlepší šachisti z okresov 
Bánovce nad Bebravou 
a  Partizánske o  postup 
do  krajského kola. Žiaci 
ZŠ Partizánska dosiahli 
najvyššie méty – medzi 
c h l a p c a m i  M a r k o 
Sochora prvé miesto, 
Tomáš Žarnovský tretie, 
medzi dievčatami Miro-
slava Haneková prvé 
miesto, Anna Chocholatá 
tretie.  (zš)

Marko a Mirka 
najlepší šachisti regiónu 

Aktívna spolupráca 
Materskej školy Severka 
na Ulici 5. apríla s bánov-
ským Centrom pedago-
gicko - psychologického 
poradenstva a  prevencie 
(CPPPaP) sa pretavila aj 
v  rámci programu Kozmo, 
ktorý poskytuje skupinovú 
odbornú prevent ív nu 
starost livosť zameranú 
na  rozvoj emocionálnej 
inteligencie, prosociálneho 
správania ,  spolupráce 
a  empatie detí. Vďaka 
preventívnemu programu 
Kozmo a  jeho dobrodruž-
stvá získavajú deti pod 
vedením Miriam Laušovej 
hodnotový a  vedomostný 
základ, ktorý im pomôže 
rozhodnúť sa konať pri 
stretnutí s  násilím. Celý 
program je budovaný 
na  f i lozof ii nenásilnej 
k o mu n i k á c i e ,  k t o r á 
nikomu neubližuje, nikoho 
neškatuľ kuje, nestavia 
do  úlohy obete ani agre-
sora. Tieto preventívne 
stretnutia sa uskutočňujú 
od začiatku tohto školského 

roka jeden raz do  týždňa 
s  deťmi materskej školy 
vo veku od  4 do  6 rokov. 
Sú zamerané na  problémy 
detí, ktorými môžu byť 
vyčleňovanie, posmievanie 
sa a  fyzické ubližovanie. 
„Jednotlivé témy prinášajú 
pozitívny spôsob poznania 
vlastných emócií,  stimu-

lujú adekvátne správanie 
v  konkrétnych situáciách.   
Pretavenie negatívnych tém 
do  pozitívnych dosahuje 
preventívny program zážit-
kovými aktivitami, ktoré sú 
zamerané na  spoluprácu, 
inklúziu, empatiu a  tole-
ranciu k inakosti.  Sme veľmi 
radi, že deti, ktoré navšte-

vujú našu materskú školu 
majú možnosť pravidelne sa 
zúčastňovať tohto pilotného 
programu, pretože harmo-
nický rozvoj kognitívnej 
a  emocionálnej stránky 
osobnosti je pre dieťa veľmi 
dôležitý,“ potvrdila Helena 
Šulová, riaditeľka Materskej 
školy Severka.  (mš)

Kozmo a jeho dobrodružstvá v Severke

Šiesteho decembra 
navštívila Základnú školu 
Pa r t i zá nsk a m l iečna 
hliadka. Návšteva sa 
uskutočnila v  rámci 
projektu Slovenského 
mliekarenského zväzu 
Adoptuj si kravičku, ktorý je 
podporovaný slovenskými 
prvovýrobcami a  spraco-
vateľmi mlieka na  celom 
Slovensku. Mliečna hliadka 
v  originálnych kostýmoch 
navštívila tridsať detí prvého 
ročníka, aby im hravou 
formou priblížila výrobu 
a  spracovanie mlieka, 
vysvetlila nevyhnutnosť 

konzumácie mlieka a mlieč-
nych výrobkov pre deti ale 
aj dospelých a, samozrejme, 
aj zvýšila povedomie detí 
a  ich rodičov o  prvovýrob-
coch mlieka na  Slovensku. 
Súčasťou edukat ívnej 
aktivity bola aj informácia 
o  dostupnej webovej apli-
kácii www.adoptujkravicku.
sk určenej hlavne deťom 
a školám. Veľkým zážitkom 
pre zúčastnené deti neboli 
len darčeky v podobe zdra-
vých mliečnych výrobkov, 
ale hlavne dievčatá v  kos-
týmoch kravičiek a  ich 
úprimné objatia detí...  (zš)

Mliečna hliadka s prvákmi ZŠ Partizánska

Vďaka v ýzve Úradu 
vlády SR a spolupráci so zria-
ďovateľom mestom Bánovce 
nad Bebravou, do  ktorej sa 
zapojila Základná škola J. 
A. Komenského, sa podarilo 
vedeniu školy získať � nančné 
prostriedky vo výške 13 000 
eur na  výstavbu nového 
detského bezúdržbového 
ihriska. Ihrisko je umiest-
nené v areáli základnej školy. 
Je súčasťou druhej fázy zveľa-
denia vonkajších priestorov 
školy, ktorá nadväzuje 
na projekt Participatívneho-

komunit ného rozpočtu 
Trenčianskeho samospráv-
neho kraja. „V konečnej tretej 
fáze chceme zrekonštruovať 
vstupnú bránku, chodník 
a  schodište v  areáli ihriska 
a  vymaľovať fasádu spojo-
vacej chodby budovy školy 
a  telocvične prírodnými 
motívmi. Veríme, že nové 
ihrisko bude slúžiť deťom 
navštevujúcim náš školský 
klub detí ZŠ Komenského, ale 
aj všetkým deťom zo sídliska 
Dubnička,“ informuje riaditeľ 
školy Martin Slovák.  (zš)

Nové ihrisko v areáli ZŠ Komenského
pre všetky deti zo sídliska Dubnička

FGV Slovakia, spol. s.r.o. 
ponúka prácu na pozíciu výrobný operátor.

Ponúkaný plat: 530 € + 80 € variabilná 
zložka + príplatky a bonusy (2x ročne), po 6 
mesiacoch možný nárast mzdy v závislosti 
od druhu práce a dosiahnutých výsledkov. 
Práca na 1, max. 2 zmeny. Nástup: ihneď. 

Kontakt: tel.: 038/7626106, 
email: personale@fgv.sk
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F2=1/2 strany
255 x 166 mm

140 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

250 €

95 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

30 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm

55 €

F6
255 x 70 mm

95 €

Výroba
grafi ckej reklamy

 Spracovanie v elektronickej
podobe dodaných materiálov 

formát F5 15,- €
formát F3 – F4 25,- €
formát F1 – F2 40,- €

 Kompletná výroba reklamy 50,- €

Najlacnejšia reklama v regióne

Politická reklama je so 100 % prirážkou
Titulná strana je so 100 % prirážkou

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia v roku 2019
0948 297 151, 0948 602 422

obchod@kulturabn.sk

na celoročnú 
reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita
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P r ác e  s   d re vom 
dokonca neprestávajú 
ani v  zime, ako povedal 
hradný tesár Voloďa: 
„V  zime je to najlepšie...“
Počas roku sme pracovali 
na  viacerých projektoch, 
ale najviditeľnejším je 
objek t  hos p o d á r s ke j 

budovy, ktorá prechádza 
komplexnou rekonštruk-
ciou. Hradný návštevník si 
ju všimne hneď za mostom 
na dolnom nádvorí hradu. 
Má tri podlažia a  bola 

už v  havarijnom stave. 
O  jej obnovu sa cielene 
usilujeme od  roku 2012, 
kedy bola vypracovaná 
architektonická štúdia, 
ktorá zade� novala tradičný 
spôsob rekonštru kcie 
s  používaním, ako inak, 
klasických tesárskych aj 

murárskych postupov. 
Objekt má komplikovanú 
pa m iat kov ú s i t u ác iu 
rekonštrukcie, obzvlášť 
šindľová strecha, ktorá 
je prvou na  hrade. Tento 

„oriešok “ sme lúskali 
počas minulých rokov a to 
intenzívnou konštruk-
tívnou debatou s Krajským 
pamiatkov ým úradom 
v  Trenčíne v  zastúpení 

Daniely Nipčovej, ako aj 
s  Ministerstvom kultúry 
Slovenskej  republ i k y. 
Naše aktivity vyvrcholili 
f i na nč nou podporou 
z  ministretsva kultúry 
v programe 1.6, ktorá nám 
umožnila v  tomto roku 
začať s  prácami. Zákazku 
rekonštrukcie vo verejnom 
obstarávaní získala firma 
Obnova, spoločnosť s  r.o., 
ktorá je špičkou v  oblasti 
historických rekonštrukcií. 
Bol určený časový plán 
na dva roky, pričom v tomto 
roku sme realizovali kon-
zerváciu omietok, domu-
rovanie koruny muriva 
na  pomúrnicovú výšku 
a  vytvorenie konštrukcie 
krovu s  osadením dreve-
ného, ručne štiepaného 
šindľa, dvojito kladeného. 
Vďaka zastrešeniu budú 
môcť tesári pokračovať 
v prácach takmer celý čas 
bez prerušenia. 

V  budúcom roku pri-
stúpime k  osadeniu strop-
ných trámov v  interiéri, 
vybudujeme kachľovú pec 
v  interiéri, osadíme okná 
a  dvere, opravíme baštu. 
V zrekonštruovanej hospo-
dárskej budove plánujeme 
na  prvom poschodí vybu-
dovať lapidárium – expo-
zíciu. Na druhom poschodí 
bude spoločenská miestnosť 
s kuchyňou a na najvyššom 
podlaží ubytovacie kapa-
city. Celá budova prispeje 
ku skvalitneniu prezentácie 
hradu, ako aj k  zvýšeniu 
komfortu dobrovoľníkov 
a  verejnosti pri pobyte. 
Projekt rekonštru kcie 
hospodárskej budovy je 
prepojením profesionálnej 
� rmy a  veľkého množstva 
dobrovoľníckej práce, ktoré 
pôsobia v  symbióze v pro-
spech hradu. Tešíme sa 
z podpory širokej verejnosti 
a ďakujeme za ňu.  (r)

zaujímavosti 13
Na hrade Uhrovec sa rekonštruuje hospodárska budova s podporou ministerstva

Bude tu expozícia, spoločenská sála aj ubytovanie
N a hrade Uhrovec práce majstrov 

i dobrovoľníkov neutíchajú ani 
v chladných decembrových časoch. Počasie 
tento rok, najmä na jeseň, nadmieru prialo 
a to majstri nemohli nechať bez reakcie 
a murovali do posledných novembrových dní. 
Tesárske práce pokračujú aj v decembri. Viac 
nám o projekte rekonštrukcie hospodárskej 
budovy povedal Martin Varga, predseda 
občianskeho združenia Hrad Uhrovec so 
sídlom v Bratislave:

Hradný tesár Voloďa 
Vladimír Žufa

Aktivista a predseda OZ 
Martin Varga

Foto: Tibor Hanko
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M i n i f utba l  h ráva l i 
rôzne vekové kategórie, 
neraz i zmiešané, na voľných 
pr ies t ra nst vách med zi 
domami a  činžiakmi. Teraz 
by to bol unikát, pretože 
mladí majú iné, pohodlnejšie 
záujmy. V  našom meste sa 
hrával minifutbal už prv, 
avšak zrod turnaja v  mini-
futbale dospelých sa viaže 
k  júlu 1968, kedy na  škvá-
rovom ihrisku pri národnom 
podniku Zornica ,  kde 
hrávali hádzanárky vedené 
Teodorom Valachom (bývalý 

hráč širšieho kádra Dukly 
Praha) majstrovstvo kraja. 
Svoj prechodný domov tu 
našli i vyznávači minifutbalu, 
pričom v  prvom ročníku 
si meralo sily päť mužstiev 
a  víťazmi boli Kučerovci. 
Tí vyhrali aj ďalší ročník so 
siedmimi účastníkmi. Ďalší 
ročník sa už hral na nádvorí 
vtedajšieho tatrováckeho uči-
lišťa na sídlisku Sever, avšak 
už nie na malé bránky, ale pri 
počte 5+1 na  hádzanárske. 
Ďalšie tri ročníky to bolo 
v Sokolovni, aby si de� nitívne 

turnaj našiel trvalé miesto 
na  hádzanárskom ihrisku 
II. ZŠ na  Severe. Vďaka 
podpore vtedajšieho pred-
sedu MsNV Jozefa Trgiňu 
a  riaditeľa Technických 
služieb Ľubomíra Ruisla, 
škvárový povrch bol vyas-
faltovaný. Svojpomocne sme 
si vybudovali ochranné siete 
za bránkami a  turnaj si zís-
kaval stále viac na popularite 
zo strany hráčov i  divákov. 
Zásluhou riaditeľa Stavoin-
dustrie, ktorá stavala nové 
objekty v odštepnom závode 

Tatra, Antona Dubničku, 
boli vybudované betónové 
ochozy pre divákov, ktorých 
sem prichádzalo v  prvých 
troch júlových týždňoch, čo 
každoročne turnaj trval, 150 

až 200. Na � nále to bolo cez 
300 divákov. 

Špecifikom podujatia, 
ktoré vhodne vypĺňalo letnú 
prestávku vo futbalových 
súťažiach, bola možnosť štar-
tovať iba hráčom s  trvalým 
pobytom v  našom meste. 
Aj tak sa pohybovala účasť 
od 16 do 21 mužstiev, pričom 
turnaj bol druhým naj-
starším na  Slovensku, hneď 
po Piešťanoch, a existoval 19 
rokov. Z  nich 17 rokov som 
stál na  jeho čele, pričom mi 
pomáhali Štefan Minaro-
vjech a neskôr Peter Lehocký. 

Žijeme dynamickú dobu 
a rýchlo zabúdame. Aj preto 

ma potešilo, keď ma oslovil 
Paľo Vereš, ako niekdajší 
kapitán celku Palermo, 
ktoré si pripomenulo 35 
rokov od  získania pohára 
v  turnaji, a  zaspomínal 

si na  to obdobie: „Roky 
sme patrili k  stabilných 
účastníkom turnaja, keď 
sme raz hrali štvrťfinále, 
tiež semifinále, ale najviac 
sa nám darilo v  jubilejnom 
pätnástom ročníku v  roku 
1983 pri účasti šestnástich 
celkov. V skupine sme vyhrali 
všetky tri zápasy, vo štvrť� -
nále sme zdolali Tatran 2:1 
a  v  semi� nále favorizovaný 
Spartak 2:1. Vo finále nám 
podľahla Aston Vila 4:0. 
Turnaj pomohol utužiť našu 
partiu tak, že priateľské putá 
pretrvávajú doteraz i v rámci 
rodín. Jubileum získania 
pohára sme si pripomenuli 

zapálením sviečok už neži-
júcim kamarátom Václavovi 
Paulovi, Mariánovi Bátorovi 
a Milanovi Hrčkovi. Okrem 
nich sa o prvenstvo zaslúžili 
Jozef Torovský, Pavol Spodný, 

Peter Jandák, Miro Radič, 
Roman Paul, Dušan Fraňo, 
Miro Marikovič, Dušan 
Hudec , Anton Kobida 
a Milan Žitňan. Na stretnutí 
sme si i  s  trochou nostalgie 
zaspomínali na  našu mla-
dosť, keďže aj po  rokoch si 
stále máme čo povedať. Veď 
naše voľnočasové aktivity 
boli vypĺňané športom 
a  najmä futbalom v  rôznej 
podobe. Svedčí o  tom i  to, 
že osem z  nás oblieklo dres 
bánovského Spartaka, či už 
za žiakov, dorast i oba celky 
dospelých,“ dokončil svoje 
vyznanie Pavol Vereš. 

Ľuboslav Ježo

Futbalisti bánovského Palerma spomínajú na minifutbal pred 35 rokmi 
Jubileum so zapálením sviečok zosnulým hráčom

Mužstvo Palerma po vyhratom dueli v základnej skupine s AS Roma. Stojaci zľava: R. 
Paul, J. Torovský, P. Vereš, P. Spodný, P. Jandák, D. Fraňo, v podrepe zľava: A. Kobida, 
V. Paul, M. Žitňan, M. Bátora, M. Radič.  Foto: D. Marikovič

Víťazný celok Palerma v jubilejnom 15. ročníku v roku 1983. Stojaci zľava: M. Mari-
kovič, P. Vereš, V. Paul, M. Hrčka, D. Hudec, R. Paul, v pokľaku zľava: M. Žitňan, M. 
Bátora, J. Torovský, P. Spodný.  Foto: D. Marikovič

Víťazný celok Palerma po 35 rokoch od triumfu sa opäť stretol i s priaznivcami. Zľava: 
D. Fraňo, M. Zajko, P. Jandák, P. Spodný, R. Paul, P. Vereš, I. Fekete, vzadu stoja M. 
Žitňan, M. Drozdík.  Foto: A. Pakanec

K najúspešnejším celkom turnaja patrilo mužstvo bývalých hráčov bánovského Spar-
taka, ktoré získalo trikrát pohár a raz bolo tretie. Stojaci zľava: J. Petrík, A. Ďurkáč, T. 
Halmo, D. Mášik, St. Benca, hrajúci tréner T. Síleš, v podrepe zľava: J. Geleta, Ľ. Ježo, 
A. Dubnička, L. Parkaň. Chýbajú A. Čukan a F. Hruška.  Foto: M. Ševčík

Každé obdobie, ktoré žijeme, či prežívame, prináša so sebou 
niečo nové, čo v súčasnosti voláme hitom. Koncom 50-ych 

a začiatkom 60-tych rokov minulého storočia sa progresu nevyhol ani 
najpopulárnejší šport – futbal. Tradičnou formou v závere futbalových 
tréningov bola hra cez polovicu ihriska na malé bránky s obmedzeným 
počtom hráčov. Tu bol položený základ pre neskorší názov minifutbal. 

minifutbal14
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Staršie dorastenky na Slovensku piate! 
Nitra – Bánovce/Partizánske 32:36 (22:16)

Hádzanárska interliga žien 2018

Posledný majstrovský 
zápas jesennej časti naj-
vyššej slovenskej súťaže 
odohrali staršie dorastenky 
Hádzanárskeho k lubu 
Bánovce nad Bebravou 2. 
decembra na  palubovke 
v  Nitre. V  stretnutí išlo 
o  obhájenie „plánovaného“ 
piateho miesta v  tabuľke, 
čo sa trénerke Paulovičovej 
s jej družstvom aj podarilo. 
V  prvom polčase bola 
od začiatku hra v réžii našich 
dievčat, ktoré viedli viac-
krát aj s vyšším rozdielom. 
Bojovný výkon v obrane, ale 

aj v útoku priniesol rozdiel 
aj v skóre, prvý polčas sme 
vyhrali 22:16. Po  zmene 
strán pokračovali dievčatá 
vo víťaznom tempe. Skóre 
narastalo, no postupne sa 
nevyhli chybám v  obrane, 
či streľbe. Dievčatá trénerky 
Paulovičovej, vedomé si 
náskoku, povolili v  obrane 
aj v  nasadení. To domáce 
využili na  zníženie nášho 
náskoku a  podarilo sa im 
„uhrať“ prijateľný výsledok 
32 : 36. Škoda väčšieho 
počtu druhopolčasových 
gólov obdržaných v  našej 

sieti. V  zápase platilo 
pravidlo, že výkon našich 
dievčat je lepší, čím je 
súper silnejší. Pri krátkom 

zhodnotení dievčat v  naj-
vyššej celoslovenskej súťaži 
treba podčiarknuť, že 
vôbec nesklamali, väčšinou 
podávali v  zápasoch dobré 
výkony, čo ocenili aj dosť 
vysoké návštevy divákov 
v  športovej hale. Je len 
na  dievčatách, ako budú 
ďalej na  sebe pracovať, 
aby ich výkonnosť stúpala 
a  bola v  jarných zápasoch 
na ešte vyššej úrovni.

Zostava Bánovce: Petra 
Pokorná, Alžbeta Bežová – 
Magdaléna Bežová 9, Hana 
Galková 6, Inez Escherová 
6, Alexandra Ráciková 4, 
Ema Žáčiková 4, Zuzana 
Galková 3, Sabína Šte-
vanková 1, Jela Lišková 
1, Simona Kobulnická 2, 
Tamara Balátová, Lívia 
Paulová.  (mn,aj)

Spoločná medziná-
rodná česko - slovenska 
súťaž v  hádzanej žien 
de� nitívne uzavrela tohto-
ročnú kapitolu. Posledným 
tohtoročným stretnutím 
MOL ligy bol dohrávaný 
súboj 6. kola medzi lídrom 
súťaže Iuventou Micha-
lovce a našimi dievčatami. 
Tréner  Iuvent y  Peter 
Hatalčík sa musel zaobísť 
bez trojice opôr Veroniky 
H a b á n k ove j ,  P a t r í c i e 
Wollingerovej, a  rovnako 
tak bez kridelníčky Dijany 
Mugošovej, ktorá sa zra-
nila na  tréningu deň pred 
stretnutím. Bánovský Sokol 
sa na  východe republiky 
predstavil s ešte značnejšie 
o m l a d e n ý m  k á d r o m 
a  s   nov ý m t rénerom 
Michalom Hradilom, ktorý 
predtým viedol interligový 
AS Trenčín. Na  bánovskej 
lavičke vymenil zastupujúcu 
trénerku Zuzanu Hollú, 
ktorá po  odchode trénera 
Richarda Makýša viedla 
spoluhráčky v  troch inter-
ligových zápasoch. Micha-
lovčanky bez problémov 
potvrdili úlohu favoritiek 
a  Bánovčanky vyprevadili 
domov s  vysokou prehrou 

26:45. V  stretnutí bolo 
nariadených až 15 pokuto-
vých hodov. Kým Michalov-
čanky premenili všetky tri, 
Bánovčanky z  dvanástich 
tri spálili. Najvyššia česko 
- slovenska hádzanárska 
liga žien bude pokračovať 
stretnutiami 10. kola až 5. 
januára 2019. 

Poradie kanonierok: 
67 gólov – M. Olšovská, 
65 gólov – T. Fi lková-
Trehubová, 54 gólov –
S. Kovářová, 50 gólov 
– E. Desortová, 46 gólov – 
K. Matušincová (Sokol 
RMK Bánovce), 46 gólov 
– T. Pokorná, 46 gólov 
– A. Šetelíková, 46 gólov – 
N. Némethová, 46 gólov – 
K. Ševčíková, 45 gólov – V. 
Habánková

V dohrávke 
Iuventa Michalovce

Sokol Bánovce 
45:26 (24:15)

Michalovčanky vleteli 
do  zápasu podľa predpo-
kladov a  na  začiatku 4. 
min viedli 4:0. Postupne 

sa však začali presadzovať 
aj naše hádzanárky, ktoré 
do  jedenástej minúty udr-
žiavali štvorgólové manko, 
keď Michnová znižovala zo 
sedmičky na  9:5. Iuventa 
nás led nou t rojgólovou 
šnúrou odskočila na  12:5, 
na  čo sme odpovedali rov-
nakou mincou. Na konci 17. 
min svietil na  ukazovateli 
skóre stav 12:8. No Micha-
lovčanky zapli na  vyššie 
obrátky a  vypracovali si 
desaťgólový náskok 24:14, 
ktorý dve sekundy pred 
koncom prvého polčasu 
korigovala Michnová zo sed-
mičky na 24:15. V druhom 
dejstve už favorizované 
domáce hádzanárky naplno 
ovládali dianie na palubovke 
a  ôsmimi gólmi v  rade, 

de� nitívne zlomili aký -taký 
odpor zverenkýň nášho 
nového trénera Hradila. 
V 43. minúte viedla Iuventa 
po  presnej strele Holejovej 
už o 20 gólov 37:17. Čím viac 
sa blížil koniec, tým viac sa 
zdalo, že Michalovčanky 
môžu dosiahnuť aj päťde-
siatku. V 52. min Štefánová 
zv yšovala na  44:21, no 
záverečná osemminútovka 
patrila Bánovčankám, ktoré 
skresali manko na  koneč-
ných 45:26. SOKOL RMK: 
A. Bežová, P. Pokorná – K. 
Michnová 9/7, L. Bridová, 
M. Bežová, Z. Galková, E. 
Turková 1, Z. Hollá 3/2, H. 
Galková, A. Obstová 8, K. 
Obstová 4, L. Duračková 1, 
tréner : M. Hradil. 

(mp,iuventa,aj)

Po  troch súťažných 
stretnutiach majú futsalisti 
Bánoviec kompletnú zbierku. 
Vedia ako chutí prehra, 
remíza aj výhra. Trojbodový 
zápis za víťazstvo dosiahli 8. 
decembra proti Kanianke. 
V  druhej open lige nie je 
ľahkého súpera. Aj posledná 
Kanianka ukázala v  našej 
mestskej športovej hale svoju 
kvalitu. Najmä v  úvodnej 
trinásťminútovke, kedy sme 
po dvoch presných zásahoch 
Belanca a góle Beka prehrá-
vali 1:3. Nepriaznivý stav 
nás nezlomil, skôr naopak, 
naštartoval. Na  radosť 
slušne zaplnenej tribúny 
padali od  13. minúty góly 
len za  chrbát hosťujúceho 
brankára. Do  prestávky 
znížil na 2:3 Rolinec, na 3:3 
upravoval kapitán Ondrej 
Škorec. Záver zápasu sa hral 
v  rýchlom tempe, navyše 
šance, góly, ani pekné 
akcie neabsentovali. Pocit 
víťazstva sme prvýkrát 
v  stretnutí zacítili po  góle 
Juraja Laca, ešte viac nám ho 
po peknej kombinačnej akcii 
upevnil Roman Mrocek 
zvyšujúci na  5:3. V  závere 
sme cenné víťazstvo ustrá-
žili, svoj podiel na  tom 

mal aj pozorný brankár 
Patrik Guniš, ktorý už viac 
neinkasoval. Futsalisti 
Orionu majú za sebou prvú 
polovicu základnej časti. 
Prvé tri stretnutia ukázali, 
aká je sila našich súperov: 
„Nové Zámky sú vyhratý 
extraligový tím, ktorý sa síce 
dopĺňa novými hráčmi, no 
kvalita je na vysokej úrovni. 
Nitra posilnila, vrátili sa 
hráči, čo v minulosti pôsobili 
v extralige, takže kvalita tam 
stúpla, Kanianka potrápi 
ktoréhokoľvek súpera. My sa 
snažíme prejsť na  futsalový 
štýl. Chalani potrebujú čas 
na  to, aby dokázali hrať 
viac futsalovo ako futbalovo. 
Základná časť je pre mňa 
vyslovene len prípravou,“
povedal na  margo súperov 
a  svojich zverencov tréner 
Dalibor Franko. V  kádri 
Orionu Tipu je aj futbalový 
reprezentant do  19 rokov 
Juraj Laco. Hráč druho-
ligovej Dubnice si za  dve 
stretnutia pripísal na  svoje 
konto tri góly. Orion Tip 
Bánovce – Kanianka 5:3 
(2:3) Góly: 8. a  25. Laco, 
Škorec, 18. Rolinec, 36. 
Mrocek – 5. a  10. Belanec, 
13. Beka.  (aj)

Bánovskí zápasníci 8. 
decembra bilancovali aktu-
álny rok popri Mikulášskom 
turnaji. Rok 2018 bol jeden 
z najúspešnejších v histórii 
MZK Bánovce. Za  ostatné 
štyri roky sa nám podarilo 
tretíkrát zvíťaziť v  žiackej 
lige – západ, keď najlepší 
sme boli v  konkurencii 14 
družstiev. Do žiackej ligy sa 
zapojilo až 56 prípravkárov 
a  žiakov MZK. Zúčastnili 
sme sa 14 medzinárodných 
turnajov, kde sme získali 
cez 90 medailových umiest-
není v  indiv iduálnom 
hodnotení. Ako družstvo 
sme zvíťazili na  domácom 
turnaji a  v  Trenčíne. Tri-
krát sme obsadili druhé 
miesto (Ostrava,   Soding 
a Košice), tretiu priečku sme 
vybojovali v Starej Ľubovni. 
Najviac sledované a najhod-
notnejšie sú samozrejme 
majstrovstvá Slovenska. 
Absolvovali sme 9 maj-
strovských súťaží v rôznych 
kategóriách. Veľké úspechy 
dosiahli chlapci aj v  hod-
notení družstiev, kde si 
družstvo mladších žiakov 
vybojovalo titul majstra 
Slovenska vo voľnom aj 
gréckorímskom štýle. Druž-
stvu starších žiakov sa to 

podarilo v  gréckorímskom 
štýle, keď vo voľnom štýle 
obsadili tretie miesto.

V   i nd i v idu á l nom 
hodnotení sme si vybojovali 
rekordných 32 medailí. 
Až ôsmi naši zápasníci sa 
stali majstrami Slovenska, 
menovite Nina Dávidová, 
Zuzana Tuchyňová, Alex 
Janeček, Tadeáš Trnovský, 
Samuel Paraskov, Peter 
Beňo, Matyáš Filo a  Peter 
Bobuš. A na základe týchto 
umiestnení určilo vedenie 
k lubu najúspešnejších 
zápasníkov MZK za  rok 
2018. Najúspešnejším sa stal 
Alex Janček, ktorý získal 
prvé miesto mladších žiakov 
vo voľnom štýle a  prvé 
miesto na  Majstrovstvách 
SR mladších žiakov v gréc-
korímskom štýle. Ďalšie 
poradie v  MZK je násle-
dovné: Peter Beňo, Samuel 
Paraskov, Matyáš Filo, Peter 
Bobuš a  Tadeáš Trnovský. 
Peter Ducho získal druhé 
miesto na  M-SR juniorov 
vo voľnom št ýle ,  6 . 
miesto na  M-SR juniorov 
v  gréckorímskom štýle, 2. 
miesto na  M-SR seniorov 
v  gréckorímskom štýle, 6. 
miesto na M-SR seniorov vo 
voľnom štýle.  (mu,aj)

K výhre pomohli
dva góly Jura Laca

Najúspešnejším 
zápasníkom Janeček

Z V R P +/- B
1 ŠKP Bratislava 10 8 1 1 90 17
2 Iuventa Michalovce 11 8 1 2 76 17
3 HK Slovan Duslo Šaľa 9 8 1 0 45 17
4 ŠŠK Prešov 10 8 0 2 77 16
5 Bánovce/Partizánske 10 6 1 3 39 13
6 HK AS Trenčín 10 5 0 5 32 10
7 MHK Bytča 11 5 0 6 13 10
8 UDHK Nitra 11 5 0 6 -14 10
9 MŠK Dunajská Streda 11 4 0 7 -23 8

10 HC Tatran Stupava 10 1 0 9 -79 2
11 MŠK Vranov nad Topľou 10 1 0 9 -95 2
12 ŠŠK Drábová Košice 11 1 0 10 -161 2

Z V R P +/- B
1 Iuventa Michalovce 9 8 1 0 85 17 
2 HK Slovan Duslo Šaľa 9 7 0 2 30 14 
3 DHK Baník Most 8 6 0 2 66 12 
4 SHK Veselí nad Moravou 9 5 1 3 15 11 
5 HC Zlín 9 5 1 3 1 11 
6 DHK Zora Olomouc 9 5 1 3 -4 11 
7 DHC Sokol Poruba 9 4 2 3 24 10 
8 DHC Slavia Praha 9 3 2 4 2 8 
9 DHC Plzeň 9 3 0 6 -40 6 

10 Sokol Písek 10 2 1 7 -37 5 
11 ŠŠK Prešov 9 1 0 8 -58 2 
12 HK Bánovce nad Bebravou 9 0 1 8 -84 1 
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Predaj vianočných 
rýb prebieha 
na rybníku Machnáč 
(pri Trenčianskych 
Tepliciach) od 5. 12. 
do 23. 12. 2018, denne 
od 9.00 h do 17.00 h. 
V ponuke kapor, 
amur, pstruh, sumec. 
Info: 0917 034 704, 
0905 863 895, 
0905 543 824, alebo 
na webe 
www.rybnikmachnac.sk.

INZERCIA

Informačné centrum 
na  Námestí Ľ. Štúra opäť 
obohatilo svoju ponuku 
malých darčekov, suve-
nírov, pohľadníc, máp, 
bulletinov a  kníh. K  tým 
najnovším patria drevené 
a  háčkované vianočné 
ozdoby, vence i  originálny 
stojan na stromček. Stále sú 
v ponuke drevené magnetky 
so slovenským ľudovým 

motívom, aj množstvo 
publikácií. Mesto Bánovce 
nad Bebravou a  jeho zau-
jímavosti, najmä kultúrne 
pamiatky, nájdete nielen 
v  knihách, ale aj v  novom 
bulletine, na  pexese, mag-
netkách a  pohľadniciach 
rôznych druhov. Ak sa chys-
táte niekam na  návštevu 
za  hranice okresu, kraja 
či republiky, propagačné 

materiály vášho rodného 
mesta a  tiež regiónu by 
vo vašej batožine nemali 
chýbať. Z  pestrej ponuky 
„íčka“ si určite vyberiete... 
Tešíme sa na vašu návštevu. 
Informačné centrum je 
otvorené do  piatku 21. 
decembra a  potom až 
od  2. januára. Aktuálne 
informácie nájdete na  FB 
Infocentrum Bánovecko.  (r)

Pestrá ponuka Informačného centra na námestí
Potešte blízkych malým darčekom

PYROTECHNIKA

objednávky: 0905 211 193,  stefan.spirit@azet.sk

SPIRIT 
Ul. Záfortňa 15, Bánovce nad Bebravou

CELOROČNÝ PREDAJ
pyrotechniky (na svadby, oslavy, výročia...)

AJ 3. KATEGÓRIE
3. kategória nebezpečnosti od 21 rokov!!! - EXTRA SILNÉ

delové bomby, ohňostroje, rakety PROFI triedy!!!

NAŠE CENOVÉ BOMBY:
Ohňostroje:

Dúhový lampión štastia (1,3m) - 1,50 €

40 ranová Ríms. svieca (1m) - 1,- €
20ks - Dum - Bum petarda - 8,- €
100ks PIRÁT KORZÁR   - 3,- €
1000gr Fontána mix farieb - 9.- €

16 - rán (20 sek.)   -    6,- €
25 - rán (30 sek.)   - 10,- €
49 - rán (50 sek.)   - 19,- €
64 - rán (60 sek.)   - 29,- €

100 - rán (90 sek.)   - 39,- €

130 - rán (130 sek.)   -     49,- €
200 - rán (100 sek.)   -     89,- €
              PROFI  TRIEDA:
300 - rán (240 sek.)   - 199,- €
400 - rán (320 sek.)   - 219,- €

ŠPECIÁLNE PONUKY
PRE OBECNÉ ÚRADY

NA SILVESTRA 
OTVORENÉ 

AŽ DO 20:00 HOD.

100 ranová Rímska svieca - 3,- €

520 - rán (360 sek.)   - 229,- €


